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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sindicaliștii din administrație protestează faţă de intenţia de eliminare a acordării 

sporului de 15% pentru condiţii grele de muncă 

Preşedintele Federaţiei Sindicatelor Pro Administraţie din România (FSPAR), Silvia Moldovan, 

a anunţat, vineri, că organizaţia dezavuează intenţia Guvernului de eliminare a acordării sporului 

de 15% pentru condiţii grele şi vătămătoare de muncă şi că, în cazul în care se va decide în acest 

sens, vor fi declanşate acţiuni de protest, relatează agerpres. 

"Federaţia Sindicatelor Pro Administraţie din România (FSPAR) îşi exprimă profunda 

nemulţumire şi indignare faţă de informaţiile apărute în mass-media faţă de intenţia Guvernului 

României de a suspenda/elimina acordarea sporului pentru condiţii de muncă prevăzut în Legea-

cadru nr. 153/2017, pentru lucrătorii din administraţia publică locală şi serviciile publice din 

subordinea acestora. Având în vedere că de acest spor beneficiază cu precădere angajaţii din 

serviciile publice de gospodărie comunală, care îşi desfăşoară activitatea în condiţii deosebite, în 

deplin acord cu interesele acestora, Federaţia Sindicatelor Pro Administraţie din România se 

opune unui astfel de demers pe care îl consideră nedrept şi discriminatoriu în raport cu celelalte 

categorii de bugetari exceptaţi de la aplicarea acestei măsuri", a arătat, într-un comunicat de 

presă, Silvia Moldovan. 

 

Potrivit comunicatului, în situaţia în care guvernanţii nu vor ţine cont de doleanţele sindicaliştilor 

şi vor lua măsuri care vor afecta drepturile şi interesele legitime ale lucrătorilor pe care îi 

reprezintă, Federaţia Sindicatelor Pro Administraţie din România a precizat că va iniţia şi va 

întreprinde toate demersurile pentru declanşarea acţiunilor de protest. 

 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Locomotivele, fără revizie în teren. Continuă protestul angajaților CFR care se ocupă de 

mentenanță 

Greva din depourile CFR continuă. Iar consecințele protestului au început deja să se vadă, spun 

liderii de sindicat. Ar fi plecat deja pe traseu locomotive fără verificările tehnice. Încă de ieri 

angajații CFR care se ocupă de mentenanță nu au mai vrut să intre la muncă, în toată țara. Cer 

salarii mai mari, dar și condiții mai bune de lucru. 
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Pentru a doua zi consecutiv, peste 200 de muncitori ai depoului de locomotive CFR București au 

oprit lucrul. Oamenii sunt nemulțumiți de salariile prea mici și de condițiile de muncă. 

Protestul muncitorilor care se ocupă de revizia locomotivelor produce deja efecte. 

Angajații vor salarii mai mari cu 15%, așa cum au beneficiat colegii lor, mecanicii de 

locomotivă. 

Reprezentații "CFR Călători" susțin însă că nu pot crește lefurile. 

Protestatarii sunt angajații "SCRL Brașov", o filială a "CFR Călători", aflată în insolvență. În 

cazul în care negocierile cu sindicaliștii eșuează, trenurile nu vor mai putea pleca din depou. 

Oficialii CFR nu au, deocamdată, soluții. 

Călătorii care așteptau să plece din Gara de Nord știu de situație, dar ridică și ei neputincioși din 

umeri. 

Cei aproximativ 1500 de ceferiști, responsabili cu revizia locomotivelor, sunt hotărâți să intre în 

grevă generală, pe termen nelimitat, dacă nu li se acceptă revendicările. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Rectificarea bugetară va fi adoptată următoarea şedinţă de Guvern: S-a luat această 

decizie pentru a nu se mai face interpretări în spaţiul public 

Purtătorul de cuvânt al Guvernului, Nelu Barbu, a anunţat, joi, că rectificarea bugetară a fost 

prezentată în primă lectură în cadrul şedinţei de Guvern de joi şi că va fi adoptată în următoarea 

şedinţă. 

”Rectificarea bugetară a fost prezentată în primă lectură în şedinţa de Guvern de astăzi (joi -n.r.). 

Este vorba despre ordonanţa privind rectificarea bugetară, respectiv ordonanţa privind 

rectificarea bugetului asigurpărilor sociale de stat. Au fost prezentate ambele documente într-o 

primă lectură în şedinţă urmând să fie adoptate în şedinţa următoare”, a declarat purtătorul de 

cuvânt al Guvernului la finalul şedinţei, Nelu Barbu. 

El a mai adăugat că s-a luat această decizie pentru a nu se mai face interpretări în spaţiul public. 

”Decizia Guvernului a fost să mai analizeze în detaliu fiecare aspect astfel încât să nu mai existe 

tot felul de interpretări în spaţiul public şi vor fi adoptate în şedinţa următoare”, a conchis 

purtătorul de cuvânt. 
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Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi, că reducerile de bugete propuse se fac acolo unde a 

existat un grad scăzut de folosire a banilor alocaţi. "Este o rectificare pozitivă prin care asigurăm 

plata majorată a salariilor şi pensiilor, inclusiv noua creştere pe care o vom aplica începând cu 1 

septembrie anul acesta. Această rectificare asigură şi continuarea proiectelor de investiţii în 

domeniul prioritare. Rectificarea bugetară pozitivă este susţinută de creşterea PIB şi de faptul că 

în primul trimestru al acestui an, România a înregistrat o creştere economică de 5%, a treia cea 

mai mare creştere din UE. Toate ramurile economiei reale au înregistrat evoluţii pozitive, 

remarcându-se în mod deosebit rezultatele din construcţii, servicii şi agricultură. Am cerut ca 

această rectificare să fie făcută pe principii clare astfel încât obiectivele asumate la începutul 

acestui an să fie îndeplinite cu păstrarea echilibrelor macroeconomice şi consolidarea încrederii 

investitorilor din economie. Vom menţine deficitul bugetar în ţinta asumată prin legea bugetului, 

respectiv 2,76 %", a declarat Viorica Dăncilă, la începutul şedinţei de Guvern. 

Viorica Dăncilă a mai spus că reducerile de bugete propuse prin rectificare bugetară se fac acolo 

unde a existat un grad scăzut de folosire a banilor alocaţi. 

"Am cerut ca structura bugetară să fie corelată cu realizările din primul semestru şi să fie dublată 

de un angajament ferm al ministerelor că ceea ce se stabileşte prin rectificarea bugetară trebuie 

să fie pus în aplicare. Am văzut că în spaţiul public există tot felul de interpretări, fac precizarea 

că reducerile de bugete propuse prin rectificare bugetară se fac acolo unde a existat un grad 

scăzut de folosire a banilor alocaţi. De asemenea, asigurăm prin rectificare fondurile necesare 

bunei funcţionări a administraţiei locale şi pentru finanţarea proiectelor de investiţii", a mai 

declarat Viorica Dăncilă. 

Liderul de la Palatul Victoria a subliniat că implementarea proiectelor de investiţii va continua, 

precizând că a luat deja o serie de măsuri pentru impulsionarea lucrărilor. "Departamentul pentru 

dezvoltarea, promovarea şi monitorizarea proiectelor de investiţii în infrastructură pe care l-am 

înfiinţat recent are în coordonare 12 proiecte de anvergură ale căror lucrări sunt atent 

monitorizate astfel încât aceste proiecte să se realizeze în termene mai scurte", a completat 

Viorica Dăncilă. 

Consiliul Economic şi Social a avizat favorabil, în şedinţa de joi, proiectul de rectificare a 

bugetului de stat, dar proiectul de ordonanţă a Guvernului pentru reglementarea unor măsuri 

fiscal-bugetare a fost respins, au declarat pentru MEDIAFAX surse din cadrul consiliului. 

Proiectul de OUG nu avea toate avizele din partea ministerelor, dar nici opinia CES nu era 

favorabilă, au precizat sursele citate. 

Ministerul Finaţelor a prezentat la începutul săptămânii proiectul de rectificare de buget, precum 

şi un proiect de ordonanţă ce prevede reducerea numărului de posturi din aparatul de stat, 

majorarea accizei la ţigarete şi introduce taxa pe zahăr, alături de alte măsuri fiscale şi bugetare. 
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Actul propune includerea în baza de calcul al contribuţiilor sociale obligatorii (CAS, CASS şi 

CAM), a biletelor de valoare sub forma tichetelor cadou acordate potrivit legii, în cazul 

persoanelor fizice care realizează venituri din salarii sau asimilate salariilor, pentru alte situaţii 

decât decât cele cu ocazia Paştelui, zilei de 1 iunie, Crăciunului şi a sărbătorilor similare ale altor 

culte religioase, precum şi cele oferite salariatelor cu ocazia zilei de 8 martie. 

Actul normativ propune diminuarea numărului de posturi aferente cabinetului secretarului de 

stat, subsecretarilor de stat şi asimilaţilor acestora din cadrul ministerelor şi aparatului de lucru al 

Guvernului, precum şi cele aferente cabinetului conducătorului de organ de specialitate al 

administraţiei publice centrale cu rang de secretar de stat. Conform proiectului, ordonatorii de 

credite pot ocupa prin concurs sau examen posturi conform principiului: ”unu la trei” din totalul 

posturilor ce se vor vacanta, respectiv la trei posturi ocupate devenite vacante, un post ocupat. 

Se propune ca autorităţile şi instituţiile publice, indiferent de sistemul de finanţare şi de 

subordonare, inclusiv activităţile finanţate integral din venituri proprii, înfiinţate pe lângă 

instituţiile publice, să nu poată achiziţiona din fonduri publice servicii de telefonie mobilă pentru 

personalul angajat, cu excepţia demnitarilor. 

Ministerul Finanţelor Publice a elaborat proiectul rectificãrii bugetare cu respectarea limitei de 

2,76% a deficitului bugetar. Produsul intern brut s-a majorat la 1031 miliarde lei, faţã de 1022,5 

miliarde lei cât s-a estimat la fundamentarea bugetului pe acest an. Diminuãri au fost operate de 

la Ministerul Transporturilor (–128,8 milioane lei), Ministerul Fondurilor Europene (–681,9 

milioane lei), Ministerul pentru Mediul de afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat (–243 milioane de 

lei), Ministerul Agriculturii şi Dezvoltãrii Rurale (–310,4 milioane de lei), Ministerul Cercetãrii 

şi Inovãrii (–369,1 milioane lei), Ministerul Educaţiei Naţionale (–1,03miliarde lei), Secretariatul 

General al Guvernului (–143,6 milioane lei). 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Rectificare bugetară 2019. Consiliul Fiscal avertizează asupra posibiităţii ratării 

deficitului bugetar/ UPDATE: CES a avizat proiectul rectificării bugetare, dar ordonanţa 

cu măsuri a fost respinsă 

În absenţa adoptării unor măsuri compensatorii suplimentare credibile, intervalul probabil în care 

se va plasa deficitul bugetar la finalul anului 2019, potrivit metodologiei naţionale, este cuprins 

între 3,4% - 3,7% din PIB, apreciază Consiliul Fiscal, în opinia despre rectificarea bugetară 

Consiliul Economic şi Social a avizat favorabil, în şedinţa de joi, proiectul de rectificare a 

bugetului de stat, dar proiectul de ordonanţă a Guvernului pentru reglementarea unor măsuri 

fiscal-bugetare a fost respins, au declarat pentru MEDIAFAX surse din cadrul consiliului. 
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Proiectul de OUG nu avea toate avizele din partea ministerelor, dar nici opinia CES nu era 

favorabilă, au precizat sursele citate. 

Ministerul Finaţelor a prezentat la începutul săptămânii proiectul de rectificare de buget, precum 

şi un proiect de ordonanţă ce prevede reducerea numărului de posturi din aparatul de stat, 

majorarea accizei la ţigarete şi introduce taxa pe zahăr, alături de alte măsuri fiscale şi bugetare. 

Actul propune includerea în baza de calcul al contribuţiilor sociale obligatorii (CAS, CASS şi 

CAM), a biletelor de valoare sub forma tichetelor cadou acordate potrivit legii, în cazul 

persoanelor fizice care realizează venituri din salarii sau asimilate salariilor, pentru alte situaţii 

decât decât cele cu ocazia Paştelui, zilei de 1 iunie, Crăciunului şi a sărbătorilor similare ale altor 

culte religioase, precum şi cele oferite salariatelor cu ocazia zilei de 8 martie. 

Actul normativ propune diminuarea numărului de posturi aferente cabinetului secretarului de 

stat, subsecretarilor de stat şi asimilaţilor acestora din cadrul ministerelor şi aparatului de lucru al 

Guvernului, precum şi cele aferente cabinetului conducătorului de organ de specialitate al 

administraţiei publice centrale cu rang de secretar de stat. Conform proiectului, ordonatorii de 

credite pot ocupa prin concurs sau examen posturi conform principiului: ”unu la trei” din totalul 

posturilor ce se vor vacanta, respectiv la trei posturi ocupate devenite vacante, un post ocupat. 

Se propune ca autorităţile şi instituţiile publice, indiferent de sistemul de finanţare şi de 

subordonare, inclusiv activităţile finanţate integral din venituri proprii, înfiinţate pe lângă 

instituţiile publice, să nu poată achiziţiona din fonduri publice servicii de telefonie mobilă pentru 

personalul angajat, cu excepţia demnitarilor. 

Ministerul Finanţelor Publice a elaborat proiectul rectificãrii bugetare cu respectarea limitei de 

2,76% a deficitului bugetar. Produsul intern brut s-a majorat la 1031 miliarde lei, faţã de 1022,5 

miliarde lei cât s-a estimat la fundamentarea bugetului pe acest an. Diminuãri au fost operate de 

la Ministerul Transporturilor (–128,8 milioane lei), Ministerul Fondurilor Europene (–681,9 

milioane lei), Ministerul pentru Mediul de afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat (–243 milioane de 

lei), Ministerul Agriculturii şi Dezvoltãrii Rurale (–310,4 milioane de lei), Ministerul Cercetãrii 

şi Inovãrii (–369,1 milioane lei), Ministerul Educaţiei Naţionale (–1,03miliarde lei), Secretariatul 

General al Guvernului (–143,6 milioane lei). 

 
CES apreciază că există riscuri semnificative de depăşire a ţintei de deficit asumate şi chiar a 

nivelului de referinţă de 3% din PIB pentru deficitul bugetar. 

Guvernul va discuta joi prima rectificare bugetară pe 2019. Este un proiect care introduce noi 

taxe şi se bazează pe deflatorul PIB pentru a indica o creştere de venituri bugetare.  
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În aceeaşi vreme, Finanţele susţin că deficitul bugetar va rămâne la sub 3% din PIB, deşi datele 

arată, la şase luni, un deficit bugetar de 2% din PIB (20 mld. lei). Prin urmare, pentru menţinerea 

în ţinta de deficit de 3% din PIB, guvernul mai are a dispoziţie o posibilitate de împrumut de 

doar 8,5 mld. lei (deficitul cash fiind stabilit la 28,5 mld. lei). 

“Proiectul de rectificare bugetară consemnează o revizuire ascendentă atât a veniturilor totale ale 

BGC (plus 2,4 mld. lei), cât şi a cheltuielilor bugetare (plus 2,6 mld. lei). Consiliul Fiscal are 

rezerve însemnate faţă de nivelul propus în cazul veniturilor bugetare – mai ales în cazul celor 

din TVA şi contribuţii de asigurări sociale – identificând un minus de venituri cumulat situat 

între 5,8 - 6,8 mld. lei. În plus, o eventuală neincludere în lista proiectelor eligibile din fonduri 

europene a celor din cadrul PNDL propuse pentru decontare retrospectivă ar majora potenţialul 

gol de venituri la 7,7-8,7 mld. lei”, arată Consiliul Fiscal, în opinia semnată de preşedintele 

Daniel Dăianu. 

Consiliul Fiscal arată că are rezerve faţă de nivelurile propuse pentru cheltuielile de asistenţă 

socială şi cele cu achiziţiile de bunuri şi servicii. 

Consiliul mai arată că sunt necesare “măsuri serioase” de consolidare bugetară, considerând atât 

nivelul actual al deficitului cât şi perspectiva pe termen mediu, prin creşterea veniturilor şi/sau 

raţionalizarea şi eficientizarea cheltuielilo: ”O majorare substanţială a veniturilor bugetare pare o 

condiţie sine-qua-non în acest proces de consolidare”. 

Consiliul nu sugerează soluţia majorării veniturilor, dar o creştere de taxe este singura măsură 

care poate majora veniturile BGC pe termen scurt. 

Instituţia spune că prognoza cadrului macroeconomic aferent primei rectificări bugetare se 

bazează pe un avans plauzibil al PIB nominal care rezultă dintr-o creştere economică reală mai 

redusă şi un deflator probabil mai ridicat. De asemenea, ipotezele referitoare la piaţa muncii sunt 

optimiste, îndeosebi în privinţa ritmului de creştere a numărului de angajaţi. În acelaşi timp 

apreciază că un eventual impact bugetar pozitiv atât al măsurilor de creştere a eficienţei 

colectării, cât şi al amnistiei fiscale nu poate fi luat în considerare ex ante în proiecţia veniturilor 

bugetare având în vedere principiul prudenţei, statuat de LRFB. 

Consiliul Fiscal are rezerve însemnate faţă de nivelul propus al veniturilor bugetare – mai ales în 

cazul celor din TVA şi contribuţii de asigurări sociale – identificând un minus de venituri 

cumulat situat între 5,8-6,8 mld. lei. 

În ceea ce priveşte cheltuielile bugetare, Consiliul Fiscal are rezerve faţă de nivelurile propuse 

pentru cheltuielile de asistenţă socială şi cele cu achiziţiile de bunuri şi servicii, identificând o 

sub-bugetare a acestora cu 3,5-4,5 mld. lei. O absorbţie mai redusă a fondurilor europene, 

nedezirabilă din perspectiva dezvoltării economice, ar putea diminua deficitul bugetar cu 2,5-3,5 

mld. lei. 
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Politica fiscal-bugetară comportă riscuri importante generate pe plan intern de încordarea severă 

a construcţiei bugetare. Aceasta este determinată de nivelul foarte scăzut al veniturilor fiscale şi 

de gradul înalt de rigiditate al cheltuielilor, de angajamente excesiv de ambiţioase în raport cu 

resursele disponibile. Intervine şi contextul extern, ilustrat de încetinirea activităţii economice 

precum şi efectele războiului comercial/valutar între state mari. Sunt de remarcat în acest context 

deficitele gemene relativ ridicate şi singulare în regiune care particularizează economia 

românească. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Guvernul a retras OUG cu noile taxe si inghetarea posturilor la stat 

 

Ministerul de Finante a retras proiectul de ordonanta privind reglementarea unor masuri fiscal-

bugetare de pe ordinea de zi a plenului Consiliului Economic si Social (CES), ceea ce inseamna 

ca nu va putea fi adoptat azi de Guvern si urmeaza sa fie modificat. 

 

CES ar fi trebuit sa avizeze azi proiectul, pentru ca apoi sa ajunga pe masa Executivului, a carui 

sedinta trebuia sa inceapa la ora 14:00, dar intarzie. 

 

Avizul CES este consultativ, dar obligatoriu, astfel ca fara el Guvernul nu poate adopta 

actul normativ. 

 

Ministrul de Finante a confirmat ca proiectul nu va intra in sedinta de azi a Guvernului, afirmand 

ca urmeaza o discutie mai detaliata. 

 

Eugen Teodorovici a precizat ca va comunica mai bine masurile cuprinse in proiect, cu 

documente din partea Comisiei Europene. 

 

"Nu o sa mai intre astazi in sedinta de guvern. O sa fie o discutie mai detaliata. Am vazut fel de 

fel de informatii nejustiicate. Ma refer si la acciza pe tutun. Scrisoarea Comisiei Europene spune 

foarte clar ca cel tarziu 1 ianuarie 2020 este obligatia de aplicare a acestei armonizari. 

 

Este o dorinta de a duce in derizoriu, de a duce informatii incorecte. O sa comunicam mai bine, 

mai clar, cu documente din partea Comisiei Europene", a spus Teodorovici, potrivit Hotnews. 

 

Ramane de vazut ce se intampla cu rectificarea bugetara, proiect aflat si el pe ordinea de zi a 

CES. Documentul va primi aviz azi din partea Consiliului, au declarat surse din institutie 

pentru Ziare.com. 

 

 

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-23304709-taxa-zahar-reducerea-numarului-secretari-stat-mai-asteapta-proiectul-fost-intors-ministerul-finantelor.htm?fbclid=IwAR00Jt4FTI-G7kVuBZeNvp9ZELWoy-2TFSwtj2W7ENmgYyOVx52ctjbZQZw
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Sedinta CES, inceputa la ora 12:00, este in desfasurare, acesta fiind, probabil, si motivul pentru 

care Guvernul inca nu s-a reunit. 

 

De altfel, nici rectificarea si nici proiectul privind masurile fiscale si bugetare nu se afla pe 

ordinea de azi de azi a Guvernului. 

 

Taxa pe sucurile cu zahar, acciza mai mare la tigarete, reduceri de personal si restrictii pentru 

bugetari 

 

Proiectul privind reglementarea unor masuri fiscal-bugetare, aflat in dezbatere pe site-ul 

Ministerului de Finante, prevede taxe pe sucurile cu zahar, acciza mai mare la tigarete, reduceri 

de personal si restrictii pentru bugetari. 

 

Astfel, pentru bauturile racoritoare al caror continut de zaharuri este intre 5-8 g zaharuri/100 

ml, acciza nearmonizata va fi de 0,8 lei/litru, iar pentru cele al caror continut de zaharuri este 

peste 8 g zaharuri/100 ml acciza este de un leu pe litru si va fi datorata de producatori, de 

importatori sau de cei ce vor achizitiona intracomunitar. 

 

Proiectul mai prevede si cresterea accizei totale pentru tigarete, incepand cu 1 septembrie 2019, 

de la 483,74 lei/1.000 tigarete la 503,97 lei/1.000 de tigarete. 

-0:09 

 

Totodata, se mai arata in document, posturile vacante din sectorul bugetar vor fi ocupate conform 

principiului "unu la trei", respectiv la trei posturi ocupate devenite vacante, un post ocupat. In 

prezent, principiul de ocupare a posturilor la stat este unu la doi. 

 

Proiectul propune si reducerea cu 50% a numarului total de posturi de secretar de stat, 

subsecretar de stat si de functii asimilate functiilor de secretar de stat si subsecretar de stat 

la nivelul tuturor ministerelor, precum si al celorlalte institutii si autoritati publice din 

subordinea/coordonarea Guvernului sau a ministerelor. 

 

In acelasi timp, va fi suspendata ocuparea prin concurs sau examen a posturilor vacante sau 

temporar vacante din institutiile si autoritatile publice. 

 

Ministere importante pierd bani la rectificare 

 

In ceea ce priveste rectificarea bugetara, se arata ca va fi respectata limita de 2,76% a deficitului 

bugetar si ca sunt asigurate sumele necesare pentru plata pensiilor si a salariilor. 

 

 

http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/guvern/guvernul-face-joi-sedinta-rectificarea-si-masurile-fiscale-si-bugetare-nu-sunt-pe-ordinea-de-zi-1572728
http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/guvern/guvernul-face-joi-sedinta-rectificarea-si-masurile-fiscale-si-bugetare-nu-sunt-pe-ordinea-de-zi-1572728
http://www.ziare.com/taxa/acciza/e-oficial-guvernul-introduce-taxa-pentru-sucurile-cu-zahar-1572516
http://www.ziare.com/taxa/acciza/e-oficial-guvernul-introduce-taxa-pentru-sucurile-cu-zahar-1572516
http://www.ziare.com/taxa/acciza/de-la-1-septembrie-se-scumpesc-tigarile-dupa-ce-guvernul-a-decis-sa-majoreze-acciza-1572497
http://www.ziare.com/stiri/bugetari/se-schimba-regulile-de-angajare-in-sectorul-bugetar-1572494
http://www.ziare.com/stiri/bugetari/se-schimba-regulile-de-angajare-in-sectorul-bugetar-1572494
http://www.ziare.com/economie/buget/ministerul-finantelor-a-publicat-proiectul-de-rectificare-bugetara-1572483
http://www.ziare.com/economie/buget/ministerul-finantelor-a-publicat-proiectul-de-rectificare-bugetara-1572483
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De asemenea, sunt asigurate sumele necesare pentru proiectele de investitii aflate in derulare, in 

timp ce sunt reduse sumele alocate institutiilor cu un grad scazut de utilizare a banilor alocati, se 

mai arata in proiect. 

 

Ministerele care pierd bani la rectificare sunt: 

 

 Ministerul Transporturilor (-128,8 milioane lei), 

 Ministerul Fondurilor Europene (-681,9 milioane lei), 

 Ministerul pentru Mediul de afaceri, Comert si Antreprenoriat (-243 milioane de lei), 

 Ministerul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale (- 310,4 milioane de lei), 

 Ministerul Cercetarii si Inovarii (- 369,1 milioane lei), 

 Ministerul Educatiei Nationale (-1,03 miliarde lei), 

 Secretariatul General al Guvernului (-143,6 milioane lei) . 

 

 

Totodata, si bugetul Serviciului de Telecomunicatii Speciale (STS) va fi redus cu 71,66 milioane 

de lei. In schimb, bugetul Serviciului Roman de Informatii (SRI) a crescut cu 396,5 milioane de 

lei, fiind majorate si bugetele Serviciului de Informatii Externe (SIE) si Serviciului de Protectie 

si Paza (SPP). 

 

Bugetele locale cresc cu 4,4 miliarde de lei, din care 2,9 miliarde de lei pentru echilibrare, dar 

primarii sunt in continuare nemultumiti de banii primiti. 

 

Consiliul Fiscal critica rectificarea bugetara 

 

Consiliul Fiscal (CF) al Romaniei are rezerve cu privire la rezultatele pe care Cabinetul Dancila 

promite ca le va obtine prin rectificarea bugetara pe care o va adopta joi. Mai exact - sustin 

specialistii CF - proiectia Guvernului e cam optimista. 

 

Cu alte cuvinte, e greu de crezut ca Executivul va incasa mult si va cheltui putin, asa cum si-a 

propus. Iar daca lucrurile vor merge conform proiectiei, de pierdut vom avea cu totii. 

 

Iata reactiile dupa publicarea rectificarii: 

 

 Primari din Ardeal, nemultumiti de rectificarea bugetara: Suntem intr-un derapaj masiv, avem 

datorii 

 PNL cere Guvernului sa retraga proiectul privind rectificarea bugetara: Este un buget fals, se 

joaca cu focul 

 Dan Barna, despre rectificare: Prioritatile sunt pensiile speciale, ingrasarea baronilor locali si 

amnistierea fiscala a unor parveniti 

http://www.ziare.com/economie/buget/sts-pierde-bani-la-rectificare-dar-restul-serviciilor-capata-sute-de-milioane-in-plus-1572520
http://www.ziare.com/economie/buget/consiliul-fiscal-despre-rectificarea-bugetara-avem-rezerve-ca-guvernul-va-colecta-mult-si-va-cheltui-putin-cum-promite-riscam-sa-depasim-tinta-de-deficit-1572807
http://www.ziare.com/economie/buget/primari-din-ardeal-nemultumiti-de-rectificarea-bugetara-suntem-intr-un-derapaj-masiv-avem-datorii-1572580
http://www.ziare.com/economie/buget/primari-din-ardeal-nemultumiti-de-rectificarea-bugetara-suntem-intr-un-derapaj-masiv-avem-datorii-1572580
http://www.ziare.com/economie/buget/pnl-cere-guvernului-sa-retraga-proiectul-privind-rectificarea-bugetara-este-un-buget-fals-se-joaca-cu-focul-1572586
http://www.ziare.com/economie/buget/pnl-cere-guvernului-sa-retraga-proiectul-privind-rectificarea-bugetara-este-un-buget-fals-se-joaca-cu-focul-1572586
http://www.ziare.com/dan-barna/usr/dan-barna-despre-rectificare-prioritatile-sunt-pensiile-speciale-ingrasarea-baronilor-locali-si-amnistierea-fiscala-a-unor-parveniti-1572597
http://www.ziare.com/dan-barna/usr/dan-barna-despre-rectificare-prioritatile-sunt-pensiile-speciale-ingrasarea-baronilor-locali-si-amnistierea-fiscala-a-unor-parveniti-1572597
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 Ministerul Educatiei spune ca si dupa rectificarea bugetara tot are mai multi bani ca-n 2018. I 

se taie bugetul pentru ca nu l-a folosit 

 Sindicalistii din penitenciare primesc la rectificare mai putini bani decat le-au fost promisi 

 Avocatii sunt nemultumiti de Dancila si Teodorovici, pentru ca nu le-au dat bani la rectificare: 

Deblocati accesul la Justitie! 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 Asociatia Oraselor ii cere lui Dancila sa revizuiasca rectificarea bugetara sau sa-si asume 

public un "faliment previzibil" 

 

Asociatia Oraselor din Romania (AOR) ii cere prim-ministrului Viorica Dancila sa intervina 

pentru revizuirea proiectului de ordonanta privind rectificarea bugetului de stat pe anul 2019 sau 

sa "isi asume public falimentul previzibil" spre care se indreapta orasele. 

 

Conform unui comunicat al AOR, primarii de orase, reuniti in sedinta Consiliului Director al 

asociatiei, si-au exprimat "indignarea fata de inconsecventa promisiunilor asumate" de 

reprezentantii Ministerului Finantelor Publice, care "arata lipsa de intelegere fata de situatia 

dezastruoasa a bugetelor" pentru mai mult de jumatate dintre orase. 

 

"Avand in vedere aceasta situatie de criza a bugetelor majoritatii oraselor, generata de scaderile 

veniturilor si, mai ales, de cresterile semnificative ale cheltuielilor, situatie care nu poate fi 

redresata nicidecum de masurile propuse prin proiectul de ordonanta privind rectificarea 

bugetului de stat pe anul 2019, prezentat pe site-ul Ministerului de Finante, intr-un glas disperat, 

primarii de orase solicita prim-ministrului Romaniei sa isi asume public falimentul previzibil 

spre care se indreapta unitatile administrativ-teritoriale cu statut de oras sau sa intervina energic 

pentru revizuirea proiectului de ordonanta prezentat de MFP", a precizat AOR. 

 

Asociatia cere sustinere si pentru o serie de masuri: 

 

- sa nu fie diminuate sumele alocate prin legea bugetului de stat pe 2019 sau prin masurile 

utilizate la rectificare pentru nicio unitate administrativ-teritoriala, principiul fiind acordarea 

unor sume in plus, care sa fie publicate in anexa la ordonanta privind rectificarea, cu mentionarea 

acestor sume atribuite pentru fiecare comuna, oras, municipiu si judet; 

 

 

 

 

http://www.ziare.com/scoala/invatamant/ministerul-educatiei-spune-ca-si-dupa-rectificarea-bugetara-tot-are-mai-multi-bani-ca-n-2018-i-se-taie-bugetul-pentru-ca-nu-l-a-folosit-1572641
http://www.ziare.com/scoala/invatamant/ministerul-educatiei-spune-ca-si-dupa-rectificarea-bugetara-tot-are-mai-multi-bani-ca-n-2018-i-se-taie-bugetul-pentru-ca-nu-l-a-folosit-1572641
http://www.ziare.com/stiri/inchisoare/sindicalistii-din-penitenciare-spun-ca-la-rectificare-primesc-mai-putini-bani-decat-le-au-fost-promisi-1572644
http://www.ziare.com/stiri/avocati/avocatii-sunt-nemultumiti-de-dancila-si-teodorovici-pentru-ca-nu-le-au-dat-bani-la-rectificare-deblocati-accesul-la-justitie-1572661
http://www.ziare.com/stiri/avocati/avocatii-sunt-nemultumiti-de-dancila-si-teodorovici-pentru-ca-nu-le-au-dat-bani-la-rectificare-deblocati-accesul-la-justitie-1572661
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- alocarea la rectificare a sumelor care au reprezentat venituri realizate anul trecut, luate in 

calcul, dar care nu se vor mai realiza in anul 2019, acestea reprezentand un total de 282 milioane 

la nivelul tuturor UAT-urilor: 

 

- alocarea pentru orase a unor sume defalcate din TVA cu limita minima, pentru asigurarea 

functionarii unitatilor administrativ-teritoriale, inclusiv pentru sustinerea organizarii si 

functionarii institutiilor si serviciilor publice (licee, spitale, crese, servicii de evidenta 

informatizata a persoanei, institutii de asistenta sociala, politie locala, parchet si judecatorie, 

agentie de ocupare a fortei de munca, administratie financiara si trezorerie s.a.) . In acest sens, 

AOR reaminteste ca a propus, inca de la negocierile din februarie, suma de 1.400 lei/locuitor/an; 

 

- alocarea catre toate unitatile administrativ-teritoriale a sumelor nerepartizate, reprezentand 

diferenta dintre nivelul de 60% si cel de 41,75% din cotele din impozitul pe venit estimat a fi 

incasat la bugetul de stat pe anul 2019, pentru lunile ianuarie, februarie si martie. 

 

- repartizarea de sume catre unitatile administrativ-teritoriale, comune, orase si municipii, prin 

hotarare a Guvernului, in baza solicitarilor depuse de acestea, cu prioritate pentru finantarea 

cheltuielilor sectiunii de functionare a bugetelor locale, in urmatoarea ordine: cheltuieli de 

personal, inclusiv drepturile asistentilor personali ai persoanelor cu handicap grav, indemnizatiile 

lunare ale persoanelor cu handicap; bunuri si servicii pentru intretinerea unitatilor de invatamant 

si pentru cele aferente sistemului de protectie a copilului si centrelor publice pentru persoane 

adulte cu handicap de la nivelul judetelor; alte naturi de cheltuieli urgente necesare in anul 2019. 

 

AOR mentioneaza ca "dialogul este singura solutie rezonabila pentru rezolvarea rapida si pe cale 

de parteneriat" a problemelor legate de rectificarea legii bugetului de stat. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Dăncilă: Reducerile de bugete se fac acolo unde a existat un grad scăzut de folosire a 

banilor 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, joi, că proiectul de rectificare bugetară va fi discutat în 

şedinţa de Guvern, precizând că este vorba despre o rectificare pozitivă şi că reducerile de bugete 

propuse se fac acolo unde a existat un grad scăzut de folosire a banilor alocaţi. 

"Discutăm în şedinţa de Guvern de azi prima rectificare bugetară din acest an. Este o rectificare 

pozitivă prin care asigurăm plata majorată a salariilor şi pensiilor, inclusiv noua creştere pe 

care o vom aplica începând cu 1 septembrie anul acesta. Această rectificare asigură şi 

continuarea proiectelor de investiţii în domeniul prioritare. Rectificarea bugetară pozitivă este 

susţinută de creşterea PIB şi de faptul că în primul trimestru al acestui an, România a 
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înregistrat o creştere economică de 5%, a treia cea mai mare creştere din UE. Toate ramurile 

economiei reale au înregistrat evoluţii pozitive, remarcându-se în mod deosebit rezultatele din 

construcţii, servicii şi agricultură. Am cerut ca această rectificare să fie făcută pe principii clare 

astfel încât obiectivele asumate la începutul acestui an să fie îndeplinite cu păstrarea 

echilibrelor macroeconomice şi consolidarea încrederii investitorilor din economie. Vom 

menţine deficitul bugetar în ţinta asumată prin legea bugetului, respectiv 2,76 %", a declarat 

Viorica Dăncilă, la începutul şedinţei de Guvern. 

Premierul a precizat că vor fi menţinute investiţiile în domeniile prioritare, precum educaţia, 

sănătatea şi infrastructura rutieră, precum şi măsurile de stimulare a programelor pentru 

dezvoltarea comunităţilor locale. 

Viorica Dăncilă a mai spus că reducerile de bugete propuse prin rectificare bugetară se fac acolo 

unde a existat un grad scăzut de folosire a banilor alocaţi. 

"Am cerut ca structura bugetară să fie corelată cu realizările din primul semestru şi să fie 

dublată de un angajament ferm al ministerelor că ceea ce se stabileşte prin rectificarea bugetară 

trebuie să fie pus în aplicare. Am văzut că în spaţiul public există tot felul de interpretări, fac 

precizarea că reducerile de bugete propuse prin rectificare bugetară se fac acolo unde a existat 

un grad scăzut de folosire a banilor alocaţi. De asemenea, asigurăm prin rectificare fondurile 

necesare bunei funcţionări a administraţiei locale şi pentru finanţarea proiectelor de investiţii", 

a mai declarat Viorica Dăncilă. 

Liderul de la Palatul Victoria a subliniat că implementarea proiectelor de investiţii va continua, 

precizând că a luat deja o serie de măsuri pentru impulsionarea lucrărilor. "Departamentul pentru 

dezvoltarea, promovarea şi monitorizarea proiectelor de investiţii în infrastructură pe care l-am 

înfiinţat recent are în coordonare 12 proiecte de anvergură ale căror lucrări sunt atent 

monitorizate astfel încât aceste proiecte să se realizeze în termene mai scurte", a completat 

Viorica Dăncilă. 

Consiliul Economic şi Social a avizat favorabil, în şedinţa de joi, proiectul de rectificare a 

bugetului de stat, dar proiectul de ordonanţă a Guvernului pentru reglementarea unor măsuri 

fiscal-bugetare a fost respins, au declarat pentru MEDIAFAX surse din cadrul consiliului. 

Proiectul de OUG nu avea toate avizele din partea ministerelor, dar nici opinia CES nu era 

favorabilă, au precizat sursele citate. 

Ministerul Finaţelor a prezentat la începutul săptămânii proiectul de rectificare de buget, precum 

şi un proiect de ordonanţă ce prevede reducerea numărului de posturi din aparatul de stat, 

majorarea accizei la ţigarete şi introduce taxa pe zahăr, alături de alte măsuri fiscale şi bugetare. 
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Actul propune includerea în baza de calcul al contribuţiilor sociale obligatorii (CAS, CASS şi 

CAM), a biletelor de valoare sub forma tichetelor cadou acordate potrivit legii, în cazul 

persoanelor fizice care realizează venituri din salarii sau asimilate salariilor, pentru alte situaţii 

decât decât cele cu ocazia Paştelui, zilei de 1 iunie, Crăciunului şi a sărbătorilor similare ale altor 

culte religioase, precum şi cele oferite salariatelor cu ocazia zilei de 8 martie. 

Actul normativ propune diminuarea numărului de posturi aferente cabinetului secretarului de 

stat, subsecretarilor de stat şi asimilaţilor acestora din cadrul ministerelor şi aparatului de lucru al 

Guvernului, precum şi cele aferente cabinetului conducătorului de organ de specialitate al 

administraţiei publice centrale cu rang de secretar de stat. Conform proiectului, ordonatorii de 

credite pot ocupa prin concurs sau examen posturi conform principiului: ”unu la trei” din totalul 

posturilor ce se vor vacanta, respectiv la trei posturi ocupate devenite vacante, un post ocupat. 

Se propune ca autorităţile şi instituţiile publice, indiferent de sistemul de finanţare şi de 

subordonare, inclusiv activităţile finanţate integral din venituri proprii, înfiinţate pe lângă 

instituţiile publice, să nu poată achiziţiona din fonduri publice servicii de telefonie mobilă pentru 

personalul angajat, cu excepţia demnitarilor. 

Ministerul Finanţelor Publice a elaborat proiectul rectificãrii bugetare cu respectarea limitei de 

2,76% a deficitului bugetar. Produsul intern brut s-a majorat la 1031 miliarde lei, faţã de 1022,5 

miliarde lei cât s-a estimat la fundamentarea bugetului pe acest an. Diminuãri au fost operate de 

la Ministerul Transporturilor (–128,8 milioane lei), Ministerul Fondurilor Europene (–681,9 

milioane lei), Ministerul pentru Mediul de afaceri, Comerţ şi Antreprenoriat (–243 milioane de 

lei), Ministerul Agriculturii şi Dezvoltãrii Rurale (–310,4 milioane de lei), Ministerul Cercetãrii 

şi Inovãrii (–369,1 milioane lei), Ministerul Educaţiei Naţionale (–1,03miliarde lei), Secretariatul 

General al Guvernului (–143,6 milioane lei). 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Alegerea noii conduceri PSD nu a fost validată din cauza unei contestaţii a lui Liviu 

Dragnea/ Primele reacţii în PSD/ Ce spune avocata lui Dragnea despre alegerea ilegală a 

Vioricăi Dăncilă 

Tribunalul Bucureşti judecă azi, după ora 17.00, o contestaţie depusă de Liviu Dragnea şi care 

vizează deciziile luate la Congres. Instanţa ar fi trebuit să valideze deciziile din Congresul din 29 

iunie, dar validarea a fost amânată pe motivul existenţei unei contestaţii a fostului lider PSD. 
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UPDATE Avocata lui Dragnea, despre alegerea ilegală a Vioricăi Dăncilă în fruntea PSD: 

Nu asta am susţinut 

Flavia Teodosiu, avocata lui Liviu Dragnea, a declarat, joi, la ieşirea de la Tribunalul Bucureşti, 

că nu a susţinut că alegerea Vioricăi Dăncilă în fruntea PSD ar fi ilegală, refuzând să dea mai 

multe detalii despre sesizarea fostului preşedinte PSD, care vizează deciziile luate la Congres. 

 

"Nu am de unde să ştiu (dacă Liviu Dragnea va avea câştig de cauză -n.r.). Nu asta am susţinut 

(că ar fi ilegală alegerea Vioricăi Dăncilă în fruntea PSD -n.r.) şi nici nu am ce să susţin aici, la 

dumneavoastră. (Liviu Dragnea -n.r.) aşa a făcut, aşa a considerat. Nu am un mandat să fac 

declaraţii", a declarat avocata lui Liviu Dragnea, la ieşirea de la Tribunalul Bucureşti. 

Flavia Teodosiu a refuzat să explice dacă sesizarea depusă de Liviu Dragnea vizează alegerea 

noii conduceri PSD sau altceva. 

Tribunalul Bucureşti trebuia sa judece joi contestaţia depusă de Liviu Dragnea şi care vizează 

deciziile luate la Congres, însă o pronunţare asupra acesteia a fost amânată de magistraţi pentru 

vineri. 

Instanţa ar fi trebuit să valideze deciziile din Congresul din 29 iunie, dar validarea a fost amânată 

pe motivul existenţei unei contestaţii a fostului lider PSD. 

Sesizarea este judecată la Secţia Civilă din cadrul Tribunalului Bucureşti, obiectul fiind 

"modificarea conducerii partidului", la care au fost depuse mai multe cereri de intervenţie. 

Prin amânarea validării deciziilor privind congresul din 29 iunie, s-a amânat practic şi validarea 

noii conduceri a PSD: Viorica Dăncilă- preşedinte al formaţiunii, Eugen Teodorovici- preşedinte 

executiv PSD şi Mihai Fifor- secretar general PSD. 

Liviu Dragnea este încarcerat în Penitenciarul Rahova, începând cu 27 mai, unde ispăşeşte o 

pedeapsă de 3 ani şi 6 luni de închisoare în dosarul angajărilor fictive de la Direcţia de Protecţie 

a Copilului Teleorman. 

UPDATE Reacţii în PSD, după sesizarea lui Dragnea: Dacă se acceptă, refacem congresul 

Mai mulţi membri PSD au reacţionat, după sesizarea lui Liviu Dragnea, care a oprit practic 

deciziile luate de Congresul PSD din 29 iunie privind alegerea noii conduceri, spunând că la baza 

sesizării nu stă o răzbunare. În cazul în care instanţa admite, unii vorbesc de repetarea 

congresului. 
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"Eu cred ca nicio şansă. Poţi să ştii... Nu are nicio şansă, pentru că discutăm de modificarea 

articolului unui statut, nu de ce sesizează el acolo", a spus Florin Iordache, pentru MEDIAFAX. 

"N-aş putea să spun acum ce anume l-a determinat să introducă o asemenea acţiune. E posibil ca 

acest lucru să fi fost făcut pentru faptul că i s-a părut că a sesizat o anumită eroare în ceea ce 

priveşte desfăşurarea congresului, dar, din câte ştiu eu, ne-am luat, îainte de organizarea acestui 

congres, toate măsurile legale necesare pentru ca lucrările congresului, inclusiv alegerea 

structurilor de conducere să se facă în mod legal. Nu văd ce anume ar fi putut sesiza. E un om 

care a exercitat multă vreme funcţia de preşedinte, are cunoştinţe statutare solide, are şi o 

practică în spate îndelungată, dar demersul acesta probabil că va deveni mai inteligibil atunci 

când vom şti care este conţinutul sesizării şi vom avea şi o instanţă care s-a pronunţat", a spus 

Dumitru Buzatu, lider PSD Vaslui, la Digi 24. 

Întrebat ce se întâmplă în cazul unei decizii favorabile în instanţă, Buzatu a spus: "Facem alt 

congres. Foarte simplu". 

"Nu e o lovitură sau răzbunare. E un demers în interesul legii, în condiţiile în care, pentru 

simpatizaţii PSD ştim că Dragnea e condamnat politic. Demersul vine pe baza unor legi în 

vigoare şi nu au chestiuni legate de partid. nu e atacat Congresul, Viorica Dăncilă şi Fifor", a 

spus Codrin Ştefănescu, La Antena 3. 

"E atacat modul în care a fost condamnat precizându-se scopul a fost de a fi înlăturat din funcţii. 

Modificările la statut sunt opozabile celor cacre sunt prezenţi. Dacă la Tribunal eşuează, o luăm 

de la capăt. Refacem Congresul. ", a declarat şi Eugen Nicolicea, la Antena 3. 

Alegerea noii conduceri PSD nu a fost validată din cauza unei contestaţii a lui Liviu 

Dragnea 

Fostul preşedinte PSD Liviu Dragnea nu contestă direct alegerea Vioricăi Dăncilă. Informaţiile 

apărute în spaţiul pubic fac referire la situaţia lui Liviu Dragnea din momentul organizării 

Congresului, şi anume că nu demisionase din funcţia de preşedinte. 

Contestaţia depusă însă pe 3 iulie şi amânată în 22 iulie a făcut ca nici deciziile Congresului PSD 

să nu fie validate de instanţă până la o hotărâre definitivă privind contestaţia lui Dragnea. 

Sesizarea judecă la Secţia Civilă din cadrul Tribunalului Bucureşti joi după-amiaza, obiectul 

fiind "modificarea conducerii partidului", la care au fost depuse mai multe cereri de intervenţie. 

Prin amânarea validării deciziilor privind congresul din 29 iunie, s-a amânat practic şi validarea 

noii conduceri a PSD: Viorica Dăncilă- preşedinte al formaţiunii, Eugen Teodorovici- preşedinte 

executiv PSD şi Mihai Fifor- secretar general PSD. 
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Liviu Dragnea este încarcerat în Penitenciarul Rahova, începând cu 27 mai, unde ispăşeşte o 

pedeapsă de 3 ani şi 6 luni de închisoare în dosarul angajărilor fictive de la Direcţia de Protecţie 

a Copilului Teleorman. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Mihai Fifor, despre remilitarizarea MAI: E un subiect pe care l-am abordat cu doamna 

prim-ministru 

Ministrul interimar al Afacerilor Interne, Mihai Fifor, a anunţat, joi seară, că a abordat tema 

remilitarizării ministerului cu premierul Viorica Dăncilă, precizând însă că dacă va fi luată o 

astfel de decizie se va face transparent, după consultări cu sindicatele şi angajaţii. 

"E un subiect pe care l-am abordat cu doamna prim-ministru, vă mărturisesc, în ultimele zile. Nu 

vreau să dau un semnal în sistem, la momentul acesta, nu vreau să fie creată niciun fel de 

presiune în MAI sau să creadă lumea că, de mâine, ne apucăm de aşa ceva. Tot astăzi m-am 

întâlnit cu Dumitru Coarnă, liderul unuia dintre sindicatele din ministerul nostru. Dacă vom face 

aşa ceva vreodată, dacă o vom face, o vom face printr-o consultare foarte transparentă cu 

sindicatele, în primul rând, printr-o consultare foarte transparentă cu lucrătorii din minister pentr 

că este o decizie grea. Înseamnă o schimbare totală de paradigmă", a declarat Mihai Fifor, la 

Antena 3. 

Ministrul interimar al Afacerilor Interne a mai precizat că, din ce ştie el, în Uniunea Europeană 

mai sunt două ţări care au încă poliţie militarizată, respectiv Ungaria şi Estonia. 

(Sursa: Antena 3) 

 

 Dăncilă: Voi da OUG pentru instituirea pedepsei cu închisoarea pe viaţă şi înăsprirea 

pedepselor pentru criminali, violatori şi pedofili/ Aproape 500 de şoferi, prinşi că făceau 

transport ilegal de persoane, după cazul de la Caracal 

Premierul Viorica Dăncilă, ministrul interimar al Afacerilor Interne Mihai Fifor şi consilierul de 

stat Marian Murguleţ vor susţine declaraţii de presă la ora 19:00, la Palatul Victoria, potrivit unui 

anunţ al Guvernului. 

Premierul Viorica Dăncilă a declarat, joi, la Guvern, că îşi doreşte sancţiuni drastice pentru 

criminali, violatori şi pedofili şi astfel va da ordonanţe de urgenţă pentru instituirea pedepsei cu 

închisoarea pe viaţă, respectiv înăsprirea pedepselor pentru aceste fapte. 
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"Am spus că vreau sancţiuni drastice pentru criminali, violatori şi pedofili. Voi da OUG pentru 

instituirea pedepsei cu închisoarea pe viaţă, respectiv înăsprirea pedepselor pentru aceste fapte. 

Am zero toleranţă pentru lipsa de umanitate şi lipsa de respect faţă de cetăţean. Am zero 

toleranţă pentru greşeli, de la atitudini lipsite de responsabilitate şi profesionalim, la erori de 

procedură şi nerespectarea legii", a spus, joi, la Guvern, prim-ministrul Viorica Dăncilă. 

  

Aceasta a mai afirmat că în următoarele săptămâni va lansa platforma Guvernului pentru ordine 

şi sisguranţă, "punct central de informare şi dialog pe aspecte ce ţin de respectarea legii şi 

siguranţa românilor". 

Dăncilă a mai transmis că Ministerul Justiţiei a demarat o analiză a legislaţiei penale în cazul 

infracţiunilor grave şi foarte grave şi va aduce propuneri de modificare a legii, inclusiv pentru 

înăsprirea pedepselor. 

"În calitate de prim-ministru, voi da OUG necesare şi voi trimite adresele către preşedinţii celor 

două camere ale Parlamentului pentru convocarea în sesiune extraordinară. Aceste modificări 

legislative trebuie dezbătute şi implementate imediat", a declarat premierul. 

491 de şoferi, prinşi că făceau transport ilegal de persoane, după cazul de la Caracal 

Ministrul de Interne Mihai Fifor a anunţat joi că în primele şapte zile de verificări au fost 

identificaţi 491 de şoferi care făceau transport ilegal de persoane. Controalele vor continua şi în 

perioada următoare. 

 

"Aşa cum au putut constat sunt probleme majore de sistem şi mentalitate. Erorile au arătat că 

sunt lucruri care trebuie corectate imediat. S-au făcut greşeli dar vrem să punem punct modului 

defectuos. Au fost greşeli de sus până jos, multă eroare umană", a declarat Mihai Fifor, ministrul 

interimar de Interne. 

Acesta a anunţat că au fost dispuse mai multe echipe mixte poliţişti-jandarmi pe străzi şi 

continuă la nivel naţional verificările privind şoferii care practică transport ilegal de persoane, 

aşa cum făcea şi Gheorghe Dincă, ucigaşul din Caracal. 

"În primele 7 zile au fost indentificaţi 491 de conducători auto care făceau transport ilegal", a 

mai spus Mihai Fifor. 

În urma cazului de la Caracal, ministrul interimar de Interne a dispus analize la nivelul fiecărui 

inspectorat judeţean, anunţând joi că aceste au fost finalizate şi trimise către IGPR. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Modernizarea sistemului 112: În cel mult un an, sistemul de localizare "Advanced Mobile 

Location" ar urma să fie funcţional. Când cineva va apela numărul de urgență, telefonul va 

porni automat GPS-ul și Wi-Fi-ul 

Tragedia de la Caracal schimbă legile! Cartelele prepaid vor fi cumpărate doar cu buletinul, iar 

sistemul 112 va fi modernizat. Vor fi mai mulți operatori și toți vor urma cursuri de pregătire 

profesională. Procedurile pentru apelurile de urgență vor fi îmbunătățite și vor fi implementate 

tehnologii de localizare inclusiv în cazul apelurilor date de pe telefoane care nu sunt inteligente. 

14 măsuri au pregătit guvernanţii pentru eficientizarea sistemului de urgenţă 112. 

În cel mult un an, sistemul Advanced Mobile Location ar urma să fie funcţional. Practic, când 

cineva va apela 112, telefonul va porni automat GPS-ul și Wi-Fi-ul, pentru a determina poziția 

precisă în care se află. 

Adresa exactă va fi apoi trimisă automat prin SMS către operatorii serviciillor de urgență. 

În plus, operatorii vor avea acces la datele personale ale utilizatorului. 

Acum, doar în cazul cartelelor preplătite nu există această opțiune, motiv pentru care autoritățile 

vor să schimbe legea pentru ca astfel de cartele să se vândă doar pe baza unui act de identitate. 

Guvernul începe și instruirea operatorilor 112, dar și crearea unor centre care să pregătească și 

mai mulți dispeceri. 

În câțiva ani, se va schima foarte mult toată infrastructura sistemului de urgenţă. 

Proiectul cu cele 14 măsuri pentru modernizarea sistemului 112 intră în dezbatere publică. 

În plus, la Ministerul Justiției se face o analiză a legislaţiei penale în cazul infractiunilor grave și 

foarte grave. 

Premierul Viorica Dăncilă i-a cerut ministrului Justiției să propună cât mai repede modificările 

legislative. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 

 

http://stiri.tvr.ro/raportul-referitor-la-112--14-masuri-pe-termen-scurt--mediu---i-lung--raed-arafat-vrea-colaborare-cu-google--cartele-prepay-doar-cu-buletinul_848730.html#view
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 Mărturia unui lider de sindicat al poliţiştilor din Olt. Cum se ocupă funcțiile în Poliție 

Un lider de sindicat al poliţiştilor din Olt dezvăluie cum a fost politizată Poliţia Română şi cum 

au ajuns în funcţii oameni cu pile, care nu au nicio legătura cu meseria. Crede că din cauza lipsei 

de pregătire și profesionalism, Alexandra a fost lăsată pradă morţii. Și în timp ce pilele se 

înmulţesc, investiţiile în dotările poliției scad. 

Liderul de sindicat al poliţiştilor din Olt a filmat condiţiile deplorabile în care lucrează, cu 2 luni 

înainte de tragedia din Caracal. Dotările la pământ sunt doar una dintre problemele din cauza 

cărora unii angajaţi ai Poliţiei Române eşuează în salvarea oamenilor care le cer ajutor. 

Adrian Micu - vicepreşedintele unui sindicat: De-a lungul timpului s-aîncercat aducerea în 

sistem pe cu totul alte căi. Foarte mulți dintre ei au ajuns după câteva luni sau un an, doi de 

carieră ca speciliaști au ajuns în funcțiile de coducere ale structurilor MAI. Nu poți să iei 

oameni de pe stradă care nu cunosc cu ce se mănâncă munca de polițist și să-i încadrezi direct, 

să-i trimiți în operativ. 

Unii dintre ei ar putea fi chiar cei la care Alexandra a cerut ajutor. 

Adrian Micu: Numai dacă s-ar fi luat în considerare că punctul de pornire ar fi trebuit să fie 

acela pe care l-a spus fetița prima dată, adică digul, în momentul acela, cu fetița în telefon, 

echipajul ar fi trebuit automat să dea drumul la sirene și să urmeze singura cale de acces de pe 

dig către Bold, era exact strada care dă în strada care trece prin fața locuinței suspectului. 

Cum s-a ajuns ca în poliție să lucreze oameni care nici măcar nu au mers la școli specializate? 

Răspunsul vine chiar din interiorul sistemului. 

Adrian Micu: În momentul când se încearcă să se aducă prin metoda încadrării directe din 

sursa externă este clar o implicare și un interes la nivel politic. Prin înlăturarea în 2011 a mai 

mult de 10.000 de oameni, cei înlăturați au fost majoritatea absolvenți ai MAI, nu s-au aplicat 

criterii de competență. Li s-a dat posibilitatea șefilor să se debaraseze de toți care au fost 

deranjanți. Imaginea poliției este pătată și uniforma este pătată de ani de zile. 

(Sursa: Digi 24) 
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 Anunţ îndelung aşteptat: Statul va deconta toate tratamentele în străinătate pentru cei 

care nu pot fi trataţi în România 

Premierul a declarat, joi, că vor aproba mai multe măsuri pentru ca toţi pacienţii să aibă acces la 

medicamente şi servicii performante. Viorica Dăncilă a mai declarat ca pacienţii cu afecţiuni 

grave care nu pot fi tratate în sistemul public să beneficieze de decontarea tratamentelor în 

străinătate. 

”Vom aproba în şedinţa de astăzi mai multe măsuri pentru creşterea accesului pacienţilor la 

medicamente şi servicii medicale performante. Astfel, vom completa legislaţia pentru a permite 

pacienţilor cu afecţiuni grave care nu pot fi tratate în sistemul public, să beneficieze de 

decontarea tratamentelor efectuate în străinătate sau asigurate de furnizori privaţi de servicii 

medicale din România”, a declarat, joi, înainte de începerea şedinţei de Guvern, premierul 

Viorica Dăncilă. 

Şeful Executivului a afirmat că Guvernul va implementa un nou subprogram pentru persoanele 

cu autism. 

”De asemenea, facem modificările legislative necesare pentru introducerea, dezvoltarea şi 

implementarea unui nou subprogram adresat persoanelor cu tulburări din spectrul autist conform 

protocolului încheiat cu asociaţiile de profil. Această măsură va permite un acces mai bun la 

servicii integrate de sănătate pentru persoanele diagnosticate cu astfel de tulburări. Totodată, 

prelungim termenul de exceptare temporară a obligaţiei de plată a taxei pentru medicamentele 

derivate din sânge uman sau plasmă umană. Este o măsură necesară pentru a asigura prezenţa 

necesară pe piaţă a unor medicamente care nu au altă alternativă terapeutică, medicamente atât 

de necesare în cazul unor afecţiuni grave”, a adăugat Dăncilă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Taxa clawback: Perioada scutirii pentru medicamentele din plasmă, prelungită la trei ani 

Guvernul va prelungi scutirea de taxa clawback pentru imunoglobulină şi alte produse obţinute 

din plasmă umană de la doi, la trei ani, a precizat, joi, ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, în cadrul 

şedinţei Consiliului Economic şi Social. 

Executivul va prelungi scutirea de taxa clawback pentru imunoglobulină şi alte produse obţinute 

din plasmă umană de la doi, la trei ani, a precizat, joi, ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, în cadrul 

şedinţei Consiliului Economic şi Social. 
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În acest sens, Guvernul va adopta o Ordonanţă de Urgenţă, ordonanţă care a primit joi aviz 

favorabil de la Consiliul Economic şi Social. Această scutire se va aplica pentru o perioadă de 

trei ani, începând din 2018, deci va fi valabilă inclusiv pentru anul 2020. 

Formularea prezentată de ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea la CES prevede extinderea perioadei 

de scutire de taxa clawback clawback pentru imunoglobulină şi alte produse obţinute din plasmă 

umană va fi prelungită de la doi, la trei ani, aplicabilă începând de cu data de 1 ianuarie 2018. 

„Deţinătorii autorizaţiilor de punere pe piaţă a medicamentelor, care sunt persoane juridice 

române, precum şi deţinătorii autorizaţiilor de punere pe piaţă a medicamentelor, care nu sunt 

persoane juridice române, prin reprezentanţii legali ai acestora, să nu datoreze contribuţia 

trimestrială prevăzută pentru valoarea consumului centralizat aferentă medicamentelor derivate 

din sânge uman sau plasmă umană, suportate din Fondul naţional unic de asigurări sociale de 

sănătate şi din bugetul Ministerului Sănătăţii”, a precizat Sorina Pintea. 

Ministrul Sănătăţii a precizat că, prin această măsură se evită riscul reapariţiei problemelor legate 

de accesul la imunoglobină şi a discontinuităţii în piaţă a medicamentelor derivate din sânge 

uman şi plasmă umană, datorită faptului că aceste medicamente nu au alternativă terapeutică iar 

costurile de producţie sunt de aproximativ 60%. 

Măsura urmează să fie discutată în cadrul şedinţei de Guvern de joi. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Preţul aurului, al doilea maxim istoric la rând 

Gramul de aur a atins joi al doilea maxim istoric la rând, la 203,0148 lei gramul la BNR, după ce 

miercuri urcase la 202,1739 lei, peste preţul înregistrat pe 5 octombrie 2012, de 202,0812 lei. 

Preţul oficial al gramului de aur a crescut la BNR, în prima jumătate a anului, de la 169,8 lei 

gramul pe 3 ianuarie la peste 200 de lei gramul în prezent. 

Preţul aurului înregistrează creşteri importante şi pe piaţa internaţională, situându-se la maximul 

ultimilor şase ani faţă de dolar, la 1,496.62 dolari/uncie. 

Preţul este totuşi mai redus faţă de maximele atinse în 2011, când a depăşit 1.800 de dolari uncia. 

Cursul oficial al euro a fost joi 4,7307 lei, iar dolarul a fost cotat la 4,2197 lei, în scădere cu 

0,26%. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Salariile celor peste 200.000 de funcţionari publici se apropie de 5.000 de lei net pe lună, 

cu 60% peste salariul mediu. „Problema nu o reprezintă faptul că au salarii prea mari, ci 

că sunt mari prin comparaţie cu ceea ce fac şi ce servicii oferă. (...) În privat, ca să câştigi 

5.000 de lei trebuie să ai ani buni de experienţă sau să fii IT-ist.“ 

Cristina Săvuică, preşedinte şi director general, Lugera: ”Avem clienţi din sectorul medical 

privat care s-au confruntat cu problema migrării angajaţilor la stat, au pierdut multe asistente 

medicale care s-au angajat la stat pe salarii mult mai mari şi pe program mai lejer”. 

Cei peste 211.000 de angajaţi din sectorul ”administraţie publică şi apărare” au ajuns la un 

salariu mediu net de 4.961 de lei net în luna iunie a acestui an, în creştere cu 18% faţă de 

perioada similară din 2018, arată datele Institutului Naţional de Statistică. 

Spre comparaţie, salariul mediu net la nivel naţional a fost 3.142 de lei net în iunie 2019 (+15% 

faţă de perioada similară din 2018), ceea ce înseamnă că un funcţionar public câştigă, în medie, 

cu 58% mai mult decât angajaţii din restul economiei. 

„Problema nu este că salariile funcţionarilor publici sunt prea mari, ci că sunt prea mari 

comparativ cu ceea ce fac şi ceea ce oferă ca servicii. Dacă ar oferi servicii bune, nu ar avea 

nimeni nimic de spus în legătură cu nivelul lor salarial. (...) În mediul privat, ca să câştigi 5.000 

de lei net pe lună trebuie să ai ani buni de experienţă profesională sau să fii angajat în sectorul 

IT“, a explicat Cristina Săvuică, preşedinte şi director general al grupului de companii Lugera, cu 

activităţi de recrutare şi închiriere de forţă de muncă ăn regim temporar, care are în prezent peste 

8.000 de salariaţi. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Ministerul Agriculturii are buget de aproape 50 mil. euro pentru susţinerea 

producătorilor de vin 

Bugetul pentru linia de finanţare privind restructurarea şi reconversia plantaţiilor viticole este de 

31,7 milioane de euro 

Peste 60 de fermieri au depus proiecte pentru restructurarea plantaţiilor de viţă-de-vie, iar peste 

100 au depus proiecte pentru asigurarea acestora. 

Producătorii români din sectorul vitivinicol ar putea atrage fonduri europene pentru 

restructurarea şi reconversia plantaţiilor de viţă-de-vie, investiţii în ferme, distilarea 

subproduselor (înlăturarea vinurilor de slabă calitate de pe piaţă şi vânzarea băuturilor alcoolice 

produse din drojdie şi tescovină) şi pentru promovarea vinurilor peste hotare prin programul 

naţional de sprijin în sectorul vitivinicol, care are un buget de 47,7 milioane de euro în perioada 

2019-2020. 
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„Beneficiarii sprijinului financiar sunt producătorii din sectorul vitivinicol, persoane fizice sau 

juridice care îşi desfăşoară activitatea în sectorul vitivinicol, precum şi forme asociative ale 

acestora. Propunerile de proiecte prin care se solicită sprijinul financiar specific fiecărei măsuri 

de sprijin şi documentaţia aferentă se depun de către solicitanţi la autorităţile competente, în 

vederea evaluării şi selectării acestora“, conform răspunsului transmis de reprezentanţii 

Ministerului Agriculturii la solicitarea ZF. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Mugur Isărescu, guvernatorul BNR: Am descurajat creditul cu măsuri 

macroprudenţiale, nu cu majorarea dobânzii-cheie. Suntem prudenţi să nu omorâm 

creditul, creşterea economică şi să nu agravăm alte dezechilibre 

Creditarea înregistrează o scădere a ritmului de creştere, iar în acest an probabil că va continua 

ajustarea intermedierii financiare, respectiv diminuarea ponderii creditului bancar în PIB, astfel 

că decizia BNR de a nu majora dobânda de politică monetară a fost bună pentru a nu descuraja 

mai mult creditarea, după cum reiese din declaraţiile guvernatorului BNR, Mugur Isărescu. 

„Avem nu scădere a creditării, creditul creşte, ci o scădere a ritmului de creştere a creditării, sub 

8% creştere anuală în ultimele luni. Şi-a temperat uşor creşterea, inclusiv pe fondul măsurilor 

macrorpudenţiale recente. Nu este mult având în vedere că este o creştere nominală a creditului. 

Dacă avem în vedere o creştere economică de 4-5%, plus o inflaţie de 4%, este uşor sub creşterea 

nominală a PIB-ului“, a declarat ieri Isărescu la prezentarea raportului trimestrial asupra inflaţiei. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 BNR: Indicele ROBOR la 3 luni a stagnat, ROBOR la 6 luni a scăzut 

Indicele ROBOR la 3 luni, în funcţie de care sunt calculate dobânzile la majoritatea creditelor în 

lei, a stagnat la 3,09%, dar ROBOR la 6 luni a scăzut, potrivit datelor publicate, vineri, de Banca 

Naţională a României (BNR), potrivit News.ro. 

Marţi, ROBOR la 3 luni a crescut la 3,09%. Miercuri, joi şi vineri, indicele a stagnat. 

Totodată, vineri, indicele ROBOR la 6 luni a scăzut de la 3,18% la 3,17%. 

Luni, acesta a ajuns la la 3,17%, cel mai mic nivel din 22 iunie 2018, când a fost 3,16%. 
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ROBOR (Romanian Interbank Offer Rate) este rata medie a dobânzii la care se împrumută, între 

ele, instituţiile bancare din România, în lei, iar evoluţia sa este legată, în principal, de nivelul de 

lichiditate existent în piaţă. 

BNR a publicat, la începutul lunii mai, indicele de referinţă trimestrial pentru creditele acordate 

consumatorilor (IRCC), care va înlocui ROBOR în calculul dobânzilor la majoritatea creditelor 

în lei. Valoarea acestuia, pentru primul trimestru din 2019, a crescut la 2,63%, de la 2,36% în T4 

2018. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 INS: Deficitul comercial a crescut în primele 6 luni din 2019 cu 1,3 miliarde euro 

 

Exporturile FOB ale României au însumat 34,894 miliarde euro în primul semestru din 2019, iar 

importurile CIF 42,586 miliarde euro, rezultând un deficit comercial de 7,692 miliarde euro, 

conform datelor publicate vineri de Institutul Naţional de Statistică. 

 

Exporturile au crescut în perioada menţionată cu 2,7%, iar importurile cu 5,7%. Deficitul 

balanţei comerciale (FOB/CIF) s-a majorat cu 1,377 miliarde euro. 

 

În luna iunie 2019, exporturile FOB au însumat 5,559 miliarde euro, iar importurile CIF au 

însumat 6,69 miliarde euro, rezultând un deficit de 1,131 miliarde euro. 

 

Fata de luna iunie 2018, exporturile au scăzut cu 5,5%, iar importurile cu 6,9%. 

 

În perioada ianuarie-iunie 2019, ponderi importante în structura exporturilor şi importurilor au 

fost deţinute de grupele de produse: maşini şi echipamente de transport (48,2% la export şi 

37,3% la import) şi alte produse manufacturate (32,2% la export şi respectiv 30,2% la import) 

 

Valoarea schimburilor intra-UE 28 de bunuri în primele şale luni din 2019 a fost de 26,917 

miliarde euro la expedieri şi de 31,941 miliarde euro la importuri, reprezentând 77,1% din total 

exporturi şi 75% din total importuri. 

 

Valoarea schimburilor extra-UE 28 de bunuri a fost de 7,977 miliarde euro la exporturi şi de 

10,645 miliarde euro la importuri, reprezentând 22,9 % din total exporturi şi 25% din total 

importuri. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Sierra Quadrant: ANRE obliga ELCEN sa vanda energia termica si electrica la pret mai 

mic decat costul de productie 

Autoritatea Nationala de Reglementare in domeniul Energiei obliga ELCEN sa vanda energia 

termica si electrica la pret mai mic decat costul de productie, fapt care afecteaza semnificativ 

afacerile ELCEN si poate duce la un singur rezultat - falimentul, afirma Sierra Quadrant, 

administratorul judiciar al ELCEN, intr-un comunicat de presa. 

 

Sierra Quadrant sustine ca, in prezent, prin nerecunoasterea unor costuri reale si evidente, 

politica ANRE cu privire la costurile inregistrate de producatori influenteaza decisiv procesul de 

aprobare a preturilor de vanzare reglementate pentru energia termica si cea electrica. 

 

"Aceasta abordare care sfideaza logica economica nu poate conduce - in cazul oricarei societati, 

dar mai ales al uneia aflata in plin proces de reorganizare - decat la un singur rezultat: 

falimentul", afirma compania, in comunicatul de presa. 

 

Cele doua componente principale de cost subevaluate de ANRE vizeaza cheltuielile cu achizitia 

certificatelor de CO2 si cheltuielile cu combustibilul. 

 

In privinta cheltuielilor cu achizitia certificatelor de CO2, concomitent cu reducerea numarului 

de certificate acordate gratuit ELCEN, pretul acestora a crescut considerabil in 2018. 

 

Astfel, pe piata internationala, pe platforma EEX (cea mai mare piata a carbonului din lume) 

pretul a ajuns de la 8,70 Euro/certificat in luna ianuarie, la 23,53 Euro/certificat in luna 

decembrie. Pe piata interna, in semestrul II din 2018, costul cu achizitionarea unui certificat CO2 

a depasit pragul de 25 Euro/certificat (respectiv, 25,19 Euro). 

 

Potrivit Sierra Quadrant, ANRE intentioneaza sa ia in calcul, in cadrul structurii de cheltuieli, un 

cost de numai 15,5 Euro/certificat, mult subevaluat in raport cu realitatea, in conditiile in care un 

pret estimat in cadrul licitatiei pe platforma Bursei Romane de Marfuri este de 25 Euro/certificat. 

 

In anul 2019, ELCEN trebuie sa achizitioneze 2.146.318 certificate CO2 (aferente atat producerii 

energiei termice, cat si electrice) . Numarul certificatelor alocate gratuit pentru 2019 este de 

513.300 (vezi grafic 1), ceea ce inseamna ca ramane un necesar de 1.632.731 de certificate CO2 

care vor trebui achizitionate la pretul de piata. 

 

Un calcul elementar arata ca, la pretul impus de ANRE de 15,5 Euro/certificat, costurile ELCEN 

recunoscute vor fi de 25,30 milioane Euro, comparativ cu costul real de 40,81 milioane Euro, 

rezultat in urma achizitiei certificatelor la pretul prognozat de 25 Euro/certificat. 
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Pentru a intelege de ce subevaluarea pretului certificatelor CO2 de catre ANRE nu are niciun 

fundament economic, subliniem faptul ca in cadrul Comisiei Europene au fost propuse ca 

obiective strategice pentru 2030 cresterea eficientei energetice pana la 32,5%, precum si 

utilizarea energiei regenerabile intr-un procent de 32% (de la o estimare de 20% in 2020, pentru 

ambele criterii), ceea ce inseamna ca un numar semnificativ de certificate vor fi scoase de pe 

piata, actiune ce va avea un impact negativ asupra pretului. 

 

In cazul cheltuielilor cu combustibilul, ELCEN are contractata inca din 01.10.2018 intreaga 

cantitate de gaze necesara pana la 30.09.2019. 

 

Costul final pentru aceasta cantitate, rezultat din pretul negociat cu furnizorul ROMGAZ la care 

se adauga si tariful de inmagazinare, este considerabil mai mare decat cel de 68 de lei /MWh 

(prevazut in OUG 114/2018) . Cu toate acestea, pretul de referinta al gazelor utilizat de ANRE in 

formula de calcul pentru stabilirea preturilor reglementate pentru energie electrica si termica este 

considerat cel de 68 de lei /MWh. 

 

"Subliniem faptul ca, in mod paradoxal, tot ANRE este institutia care a interpretat prevederile 

OUG 114/2018 in sensul ca toate contractele de comerciale de gaze naturale incheiate inainte de 

28.12.2018 raman in vigoare pana la finalizarea perioadei de valabilitate a acestora.Astfel, pe de-

o parte, ANRE recunoaste valabilitatea contractelor aflate in derulare, iar pe de alta parte refuza 

sa ia in calcul preturile prevazute in aceste contracte, utilizand in formula de calcul exclusiv 

pretul prevazut in OUG 114/2018", se precizeaza in comunicatul Sierra Quadrant.  

 

(Sursa: Business24) 

 

 Şcoala începe în 9 septembrie. Anunţul transmis de Ministerul Educaţiei privind 

structura anului şcolar 2019-2020/ Când vor avea elevii prima vacanţa 

Ministrul interimar al Educaţiei, Valer-Daniel Breaz, a decis ca prima zi de cursuri din anul 

şcolar 2019-2020 să fie luni, 9 septembrie, anunţă Ministerul Educaţiei, într-un comunicat de 

presă remis joi seară MEDIAFAX. 

"În urma solicitării prim-ministrului Viorica Dăncilă, adresată ministrului Educaţiei Naţionale, 

de a stabili data începerii noului an şcolar prin consultarea tuturor părţilor implicate, ministrul 

interimar al Educaţiei, Valer-Daniel Breaz, a decis ca prima zi de cursuri din anul şcolar 2019-

2020 să fie luni, 9 septembrie", anunţă Ministerul Educaţiei, într-un comunicat de presă remis joi 

seară MEDIAFAX. 

 

https://www.mediafax.ro/social/veste-buna-pentru-elevi-vacanta-de-vara-s-ar-putea-prelungi-la-cererea-premierului-viorica-dancila-18257541
https://www.edu.ro/
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Structura anului şcolar cuprinde semestrul I (9 septembrie - 20 decembrie 2019) şi semestrul al 

II-lea (13 ianuarie - 12 iunie 2020), cursurile fiind dispuse pe durata a 35 de săptămâni. 

VACANŢELE ELEVILOR DIN TOATE CICLURILE DE ÎNVĂŢĂMÂNT SUNT 

PROGRAMATE ASTFEL: 

➢ vacanţa de iarnă (21 decembrie 2019 - 12 ianuarie 2020); 

➢ vacanţa de primăvară (4 aprilie - 21 aprilie 2020); 

➢ vacanţa de vară (13 iunie - data din septembrie 2020 la care vor începe cursurile anului şcolar 

2020 - 2021). 

Clasele din învăţământul primar şi grupele din învăţământul preşcolar beneficiază de vacanţă în 

săptămâna 26 octombrie - 3 noiembrie 2019. 

Pentru clasele a XII-a zi, a XIII-a seral şi frecvenţă redusă, anul şcolar se încheie în data de 29 

mai 2020, iar pentru clasa a VIII-a, în data de 5 iunie 2020. 

Pentru clasele din învăţământul liceal - filiera tehnologică, cu excepţia claselor mai sus-

menţionate şi pentru clasele din învăţământul profesional, anul şcolar are 37 de săptămâni de 

cursuri. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Guvernul aprobă încă 20.000 de vouchere pentru programul Rabla, în valoare de 135 mil. 

lei 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat joi că programul Rabla va fi suplimentat cu încă 20.000 de 

vouchete în valoare de câte 6.500 de lei, suma totală fiind de 135.000.000 de lei. 

"Aprobăm suplimentarea fondurilor pentru programul «Rabla» cu suma de 135.000.000 de lei. 

Astfel, oferim încă 20.000 de vouchere în valoare de 6.500 lei fiecare pentru cei care doresc să-şi 

înlocuiască autovehiculul vechi cu unul nou, puţin poluant. Ştiu că este o decizie aşteptată de 

mulţi români din industria auto", a declarat Viorica Dăncilă.  Înscrierile în programele Rabla 

Clasic şi Rabla Plus, ediţiile din 2019, au început pe 12 aprilie. 

Sumele alocate în cadrul sesiunii de finanţare din 2019 pentru Programul Rabla Clasic au fost de 

235 milioane lei, iar în cadrul Programului Rabla Plus, bugetul alocat a fost de peste 75 milioane 

lei, din care peste 15 milioane lei pentru persoane fizice şi 60 milioane lei pentru persoane 

juridice.  

https://www.mediafax.ro/social/elevii-din-toate-ciclurile-intra-astazi-in-vacanta-de-vara-cand-incepe-noul-an-scolar-18168941
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Cuantumul primei de casare pentru Programul "Rabla Clasic" este de 6.500 de lei pentru fiecare 

autovehicul uzat, mai vechi de opt ani, dat spre casare şi se acordă pentru achiziţionarea unui 

autovehicul nou al cărui sistem de propulsie generează maximum 120 g de CO2/km, în regim de 

funcţionare mixt (maximum 140 g CO2/km conform standardului WLTP).  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Bugetul Programului pentru instalarea de sisteme fotovoltaice a fost suplimentat cu 536 

milioane lei 

Guvernul a aprobat, în şedinţa de joi, rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al Fondului 

pentru Mediu şi al Administraţiei Fondului pentru Mediu (AFM), fiind suplimentat bugetul 

Programului pentru instalarea de sisteme fotovoltaice cu 536 milioane de lei. 

Guvernul a aprobat, în şedinţa de joi, la propunerea Ministerului Mediului, rectificarea bugetului 

de venituri şi cheltuieli (BVC) al Fondului pentru Mediu şi al Administraţiei Fondului pentru 

Mediu (AFM), anunţă Ministerul Mediului, printr-un comunicat de presă remis MEDIAFAX, 

Astfel, programul Rabla Clasic pentru persoane fizice a fost suplimentat cu 135 milioane lei, 

sumă care reprezintă aproximativ 20.000 de prime de casare. 

”Românii care doresc să renunţe la automobilul vechi, cu grad de poluare ridicat şi să îl 

înlocuiască cu unul nou, puţin poluant, vor avea din nou posibilitatea să acceseze programul 

Rabla Clasic, cel mai longeviv program guvernamental, aflat la a 16-a ediţie. Începând de 

săptămâna viitoare, se vor putea adresa comercianţilor, având la dispoziţie aproximativ 20.000 

de prime de casare. Astfel, numărul primelor de casare din acest an îl depăşeşte pe cel din 2018, 

totalizând 55.000. În funcţie de randamentul programului şi de solicitări, vom analiza dacă este 

oportună o nouă suplimentare, la următoarea rectificare bugetară”, a declarat viceprim-ministrul 

Graţiela Gavrilescu, ministrul Mediului. 

Totodată, a fost suplimentat bugetul Programului pentru instalarea de sisteme fotovoltaice cu 536 

milioane lei, sumă asigurată din Programul Operaţional Regional (POR), pentru cele 7 regiuni de 

dezvoltare ale României, mai puţin Bucureşti-Ilfov (această regiune nefiind eligibilă prin POR). 

Această sumă se adaugă la valoarea de 120 milioane lei, disponibilă deja în bugetul AFM pentru 

regiunea Bucureşti-Ilfov, totalizând un buget de 656 milioane lei pentru programul care vizează 

instalarea de sisteme fotovoltaice la gospodării individuale, pentru producţia de energie electrică 

şi termică din surse 100% ecologice, potrivit ministerului Mediului. 
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”Suntem pregătiţi să lansăm cel mai ambiţios program de mediu din ultimii ani. Prin intermediul 

acestuia, aproximativ 30.000 de gospodării din România vor putea să îşi reducă costurile cu 

factura la energie şi chiar să devină prosumatori, deoarece orice cantitate de energie produsă şi 

neutilizată va fi automat livrată în reţea, valoarea acesteia urmând să fie scăzută din costul total 

al facturii”, a precizat ministrul Graţiela Gavrilescu. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Guvernul începe operațiunile de expropriere: se accelează lucrările la o autostradă vitală 

pentru România 

Guvernul va aproba, joi, declanșarea procedurii de expropriere a imobilelor proprietate privată 

care constituie coridorul lucrărilor pentru autostrada Sibiu-Pitești, secțiunea 1 Sibiu - Boița. 

Exproprierile sunt în valoare de peste 5 miliarde de lei, alocate din bugetul Ministerului 

Transporturilor. 

Guvernul va adopta, joi, hotărârea privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor 

proprietate privată care constituie coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de 

interes național "Autostrada Sibiu - Pitești" - Secțiunea 1 Sibiu - Boița, potrivit listei proiectelor 

de acte normative care vor fi incluse pe agenda ședinței Guvernului de joi, informează Mediafax. 

"Se aprobă declanșarea procedurii de expropriere a imobilelor proprietate privată care constituie 

coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de interes național «Autostrada Sibiu 

Pitești» - Secțiunea 1 Sibiu - Boița, expropriator fiind statul român, reprezentat de Ministerul 

Transporturilor, prin Compania Națională de Administrare a Infrastructurii Rutiere - S.A.", arată 

proiectul de hotărâre de Guvern. 

Suma estimată de Ministerul Transporturilor pentru exproprieri este de peste 5 miliarde de lei. 

"Sumele individuale estimate de expropriator, aferente despăgubirilor pentru imobilele 

proprietate privată, care constituie coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de 

interes național «Autostrada Sibiu Pitești» - Secțiunea 1 Sibiu - Boița, situat pe amplasamentul 

prevăzut la art.1, aflate pe raza localităţilor Şelimbăr, Tălmaciu, Boița din Județul Sibiu, sunt în 

cuantum total de 5.001 mii lei și sunt alocate de la Bugetul de stat, prin bugetul Ministerului 

Transporturilor, în conformitate cu Legea bugetului de stat pe anul 2019, nr. 50/2019, la capitolul 

84.01 «Transporturi», subcapitolul 03 «Transport Rutier», titlul 58 «Proiecte cu finantare din 

fonduri externe nerambursabile aferente cadrului financiar 2014 - 2020», articolul 58.03 - 

«Programe din Fondul de Coeziune (FC)»", arată proiectul de act normativ. 
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Sumele individuale se virează de către Ministerul Transporturilor, în termen de cel mult 30 de 

zile de la data solicitării acestora, într-un cont bancar deschis pe numele Companiei Naționale de 

Administrare a Infrastructurii Rutiere - S.A. la dispoziția proprietarilor de imobile proprietate 

privată care constituie coridorul de expropriere. 

În ședința de joi, Guvernul va mai adopta hotărârea privind aprobarea Strategiei pentru 

dezvoltarea turismului balnear. 

"Ministerul Turismului și Ministerul Sănătății coordonează, potrivit domeniului de competență, 

implementarea Strategiei pentru dezvoltarea turismului balnear, iar autoritățile implicate 

contribuie la punerea în aplicare a obiectivelor propuse prin aceasta. În termen de 2 ani de la 

intrarea în vigoare a prezentei hotărâri se aprobă, prin hotărâre a Guvernului, planul de acțiune 

avut în vedere pentru implementarea obiectivelor propuse prin Strategia pentru dezvoltarea 

turismului balnear", arată proiectul hotărârii. 

Totodată, Executivul va aproba modificarea și completarea Hotărârii Guvernului nr. 494/2011 

privind înființarea Centrului Național de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică – CERT-

RO. 

Proiectul hotărârii prevede, printre altele, introducerea unui nou alineat, după alineatul (1) al 

articolului 1, cu următorul cuprins: "CERT-RO este autoritate competentă la nivel național 

pentru securitatea rețelelor și sistemelor informatice care asigură furnizarea de servicii esențiale 

ori furnizează servicii digitale în sensul prevăzut de Legea nr. 362/2018, cu modificările și 

completările ulterioare, privind asigurarea unui nivel comun ridicat de securitate a rețelelor și 

sistemelor informatice, cu modificările și completările ulterioare, cu atribuții de reglementare, 

autorizare, atestare, monitorizare și control, cuprinzând în structura sa o echipă națională de 

răspuns la incidente de securitate informatică și un punct unic de contact la nivel național". 

Guvernul are pe ordinea de zi din ședința de joi, în primă lectură, și proiectul de lege privind 

căutarea persoanelor dispărute. Acesta prevede constituirea unei unități dedicate cu polițiști 

instruiți special pentru astfel de cazuri. În cadrul Inspectoratului General al Poliției Române se 

constituie o unitate centrală pentru coordonarea activității de căutare a persoanelor dispărute, 

denumită Unitatea centrală persoane dispărute, care va include polițiști cu atribuții de gestionare 

a acestor cazuri. În unitate vor fi angajați inclusiv psihologi și sociologi. Totodată, va fi înființat 

Dispeceratul de urgență ”Dispariție minor”. 
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Guvernul va adopta și un proiect de hotărâre privind acordarea unor ajutoare de urgenţă de 

973.700 lei "pentru sprijinirea unui număr total de 280 familii și persoane singure care se află în 

situaţii de necesitate ori deosebite cauzate de incendii, inundații și fenomene meteorologice 

severe, probleme grave de sănătate ori alte cauze care pot conduce la riscul de excluziune 

socială, în vederea ameliorării situației socio-materiale, de locuit și de sănătate ale acestora", cu 

domiciliul/reședința în 34 de județe și București. 

Alte proiecte de hotărâre ce vor fi adoptate de Guvern: 

"PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2019 

pentru Compania Naţională a Cuprului, Aurului şi Fierului MINVEST S.A Deva, aflată sub 

autoritatea Ministerului Economiei; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2019 

pentru Societatea "CONVERSMIN" S.A. Bucureşti, aflată sub autoritatea Ministerului 

Economiei; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2019 al 

Regiei Autonome "Autoritatea Aeronautică Civilă Română" aflată sub autoritatea Ministerului 

Transporturilor; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 

2019 al Companiei Naţionale "Aeroporturi - Bucureşti" - S.A. aflată sub autoritatea Ministerului 

Transporturilor; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea alineatului (1) al articolului 15 şi a anexei nr. 1 

la Hotărârea Guvernului nr. 52/2018 privind organizarea şi funcționarea Ministerului Fondurilor 

Europene; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind pentru aprobarea Regulamentului privind modelul 

uniformei de serviciu, însemnele distinctive şi accesoriile care însoţesc portul acesteia, durata 

normată de utilizare, condiţiile de acordare şi personalul vamal care beneficiază de uniformă; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea caracteristicilor tehnice şi a valorii de inventar 

ale unui bun imobil aflat în domeniul public al statului şi în administrarea Agenţiei Naţionale de 

Administrare Fiscală şi transmiterea acestuia în administrarea Direcţiei Generale de Administrare 

a Marilor Contribuabili; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei nr.1 la Hotărârea Guvernului nr. 

264/2003 privind stabilirea acţiunilor şi categoriilor de cheltuieli, criteriilor, procedurilor şi 

limitelor pentru efectuarea de plăţi în avans din fonduri publice; 
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PROIECT DE HOTĂRÂRE privind privind înscrierea unor bunuri imobile în inventarul 

centralizat al bunurilor din domeniul public al statului şi darea acestora în administrarea 

Administraţiei Rezervaţiei Biosferei "Delta Dunării", instituţie publică aflată în subordinea 

Ministerului Mediului; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind scoaterea unor bunuri din inventarul centralizat al bunurilor 

din domeniul public al statului aflate în administrarea Regiei Autonome "Administraţia 

Patrimoniului Protocolului de Stat", prevăzute în anexa nr. 40 la Hotărârea Guvernului nr. 

1.705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului, 

ca urmare a restituirii acestora către persoanele îndreptăţite; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea anexei nr.1 la Hotărârea Guvernului 

nr.534/2007 privind înfiinţarea, atribuţiile, competenţele şi modul de funcţionare ale Comitetului 

Interministerial de Finanţări, Garanţii şi Asigurări şi reglementarea operaţiunilor de finanţare, 

garantare şi asigurare efectuate de Banca de Export-Import a României EXIMBANK-S.A în 

numele şi în contul statului; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea anexei nr. 15 la Hotărârea Guvernului nr. 

1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al 

statului;17. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind trecerea din domeniul public în domeniul privat 

al statului a unor părţi de imobile aflate în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, 

constituite din construcţii şi amenajări la terenuri, situate în judeţele Constanţa, Buzău, Giurgiu, 

Vrancea, Dolj, Prahova, Timiş şi municipiul Bucureşti, în vederea scoaterii din funcţiune şi 

casării acestora şi pentru modificarea anexei nr. 4 la Hotărârea Guvernului nr. 1.705/2006 pentru 

aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al statului a 

unor construcţii şi amenajări la terenuri din cadrul unor imobile aflate în administrarea 

Ministerului Apărării Naţionale, situate în municipiul Bucureşti şi judeţul Cluj, în vederea 

scoaterii din funcţiune şi casării acestora şi pentru modificarea anexei nr. 4 la Hotărârea 

Guvernului nr. 1.705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul 

public al statului; 

PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea valorii de inventar a imobilului 1771 aflat în 

domeniul public al statului pentru transmiterea unei părţi din acesta din administrarea 

Ministerului Apărării Naţionale în administrarea Ministerului Transporturilor, pentru Compania 

Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere S.A., şi pentru modificarea anexelor nr. 4 şi 

nr. 16 la Hotărârea Guvernului nr. 1705/2006 pentru aprobarea inventarului centralizat al 

bunurilor din domeniul public al statului; 
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PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru stabilirea regimului juridic al unor blocuri de locuinţe din 

municipiul Ploieşti, judeţul Prahova, construite prin Programul de construcţii locuinţe pentru 

tineri, destinate închirierii, aflate în administrarea Consiliului Local al Municipiului Ploieşti, 

precum şi a măsurilor necesare în vederea aplicării prevederilor Legii nr.152/1998 privind 

înfiinţarea Agenţiei Naţionale pentru Locuinţe, referitoare la vânzarea acestora". 

De asemenea, vor fi aprobate și trei memorandumuri: 

"1. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea Planului de acţiuni pentru implementarea 

Programului Naţional de Reformă 2019 şi a Recomandărilor Specifice de Ţară 2019 

 

2. MEMORANDUM cu tema: Evaluarea naţională şi planul de acţiune pentru îndeplinirea 

condiţiei favorizante privind "Planificarea actualizată pentru investiţiile necesare în sectorul apei 

şi cel al apelor uzate", prevăzută prin propunerea de Regulament CE de stabilire a unor prevederi 

comune pentru o serie de fonduri UE post 2020 (CPR) 

 

3. MEMORANDUM cu tema: Cloud-ul Guvernamental". 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Care sunt revendicările de la protestul care marchează un an de la mitingul din 2019 

Grupul Diaspora Pentru România, în calitate de organizator oficial al protestului, anunţă 

revendicările mitingului diin 10 august, printre acestea fiind organizarea de centre comunitare 

româneşti în Diaspora şi implementarea nunărului maxim de parlamentari de 300. 

Orgnizatorii spun că au 75 de revendicări, incluzând: 

• Finalizarea anchetelor şi judecarea violenţelor din 10 august 2018, timpul revoluţiei şi 

mineriadelor; 

• Implementarea numărului maxim de 300 de parlamentari şi a proporţionalităţii acestora; 

• Implementarea punctului 8 de la Timişoara într-o formă legală şi actualizată; 

• Reinstituirea libertăţii de exprimare prin modificarea legii adunărilor publice ce permite în 

acest moment abuzul autorităţilor; 

• Centrele Comunitare Româneşti din diaspora; 

• Modul de desfăşurare a alegerilor, repatrierea, traficul transfrontalier în scopul exploatării 

sexuale şi discriminarea copiilor români din Austria; 

• Demararea anchetei privind actele false şi infracţiunile membrilor Consiliului Românilor de 

Pretutindeni. 
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Primăria Capitalei a aprobat mitingul de sâmbătă, 10 august, eveniment organizat de Tommy 

Tomescu Joul, au precizat pentru MEDIAFAX, reprezentanţii municipalităţii. 

Mitingul are loc la un an distanţă faţă de manifestările violente din Piaţa Victoriei. Atunci, 

forţele de ordine au fost acuzate că au intervenit abuziv, fiind deschis ulterior un doar penal care 

vizează aceste fapte. Totodată, procurorii anchetează şi modul în care au reacţionat protestatarii, 

unii fiind acuzaţi de ultraj. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Fifor: Decizia privind ministrul Afacerilor Interne se va lua săptămâna viitoare 

 

Vicepremierul Mihai Fifor, ministru interimar al Afacerilor Interne, a declarat joi, în cadrul unui 

interviu televizat, că decizia privind numirea cu portofoliu deplin a unui ministru al Afacerilor 

Interne se va lua săptămâna viitoare, de către conducerea PSD. 

 

"Acesta este o decizie pe care o vom lua împreună cu colegii noştri din Comitetul Executiv al 

partidului. Nu pot eu să spun: 'Da, se va întâmpla lucrul acesta'. E o decizie pe care o vom lua 

săptămâna viitoare, pentru că este important ca la cârma acestui minister să se afle un ministru cu 

portofoliul deplin, un om care să se aşeze şi să lucreze. Ministerele de forţă nu se conduc cu 

interimari. Nu ai cum", a afirmat ministrul interimar al Internelor, la Antena 3. 

 

Acesta a precizat faptul că, dacă va fi nominalizat, este pregătit să preia acest minister ca 

portofoliu deplin. 

 

"Să ştiţi că nu mi se înmoaie genunchii aşa uşor cum ar crede unii sau alţii. Dacă vom rămâne în 

această formulă, nu am nicio reţinere în a trece la treabă, alături de echipa din Ministerul 

Afacerilor Interne, pentru că, repet, n-o pot face eu singur. Am în jurul meu oameni foarte bine 

pregătiţi, profesionişti, în toate zonele. Am făcut nişte schimbări, e adevărat. Probabil că o să mai 

fie nişte schimbări zilele următoare, în baza unor evaluări, şi eu vă spun că trecem la treabă. Nu 

există rabat de la această chestiune. Dacă eu pot, trebuie să poată toată lumea de lângă mine. Şi 

nu e demagogie", a conchis Fifor.  

(Sursa: Antena 3) 

 

 Majoritatea companiilor din constructii nu sunt multumite de aplicarea facilitatilor 

fiscale: E un proces greoi 

 

Aplicarea facilitatilor fiscale pentru salariatii din sectorul constructiilor este considerata un 

proces greoi de 64% dintre companiile chestionate intr-un sondaj PwC Romania, transmis joi. 
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Principalul motiv invocat tine de neclaritatea prevederilor legale referitoare la modalitatea de 

calcul a cifrei de afaceri, conditie obligatorie pentru ca angajatii sa beneficieze de facilitati. 

 

Dificultatea de a intruni conditiile solicitate de legislatie are impact in activitatea companiilor. 

Astfel, 59% dintre respondenti considera ca societatile care nu le indeplinesc se vor confrunta cu 

o crestere a costurilor si pierderi de profitabilitate, iar 24% mentioneaza pierderile de personal. 

 

"Punerea in practica a facilitatilor fiscale pentru angajatii din domeniul constructiilor continua sa 

le ridice probleme companiilor. Desi au fost amendate in vara acestui an, prevederile din OUG 

114 au fost redactate initial atat de neclar si fara sa acopere o multime de situatii din practica, 

incat modificarile ulterioare nu au reusit sa aduca o rezolvare deplina", spune Daniel Anghel, 

partener si liderul departamentul de servicii fiscale si juridice, PwC Romania. 

 

Facilitatile fiscale pentru sectorul constructiilor au fost initial introduse prin OUG 114 si 

modificate prin OUG 43/2019. Astfel, incepand cu 21 iulie 2019, au fost incluse alte trei coduri 

CAEN pentru activitati in domeniul constructiilor si noi reguli de calcul al cifrei de afaceri. In 

cazul companiilor nou-infiintate, cifra de afaceri se calculeaza cumulat de la inceputul anului, 

inclusiv luna in care se aplica scutirea. 

 

Pentru companiile existente la 1 ianuarie a fiecarui an, baza de calcul o reprezinta cifra de afaceri 

inregistrata in anul anterior. Companiile care indeplinesc conditia de 80% venituri din activitati 

in constructii aplica facilitatile fiscale pe toata durata anului in curs. Cele care nu realizeaza 

limita minima a cifrei de afaceri aplica principiul companiilor nou-infiintate, potrivit PwC. 

 

Multe companii, insa, nu pot aplica facilitatile fiscale pentru ca procentul de 80% se dovedeste a 

fi prea ridicat pentru ele chiar si dupa intrarea in vigoare a OUG 43. 

 

"Exista cazuri in care simpla desfasurare a unei activitati secundare in baza unuia dintre 

respectivele coduri CAEN obliga companiile la garantarea salariului minim de 3.000 lei pentru 

absolut toti angajatii. Consecinta pentru aceste societati este majorarea costurilor cu pana la 44% 

fata de anul 2018", precizeaza Daniel Anghel. 

 

Facilitatile fiscale pentru domeniul constructiilor sunt, incepand cu 1 ianuarie 2019, scutirea 

angajatilor de la impozitul pe venit (10%) si de la contributia de asigurari sociale de sanatate 

(10%), scaderea contributiei de asigurari sociale (CAS) datorata de angajati cu 3,75% (de la 25% 

la 21,25%), iar pentru angajatori eliminarea CAS pentru conditii deosebite si speciale de munca 

(4%/8%), si reducerea contributiei asiguratorii de munca de la 2,25% la 0,27%. Pe de alta parte, 

acesti angajati nu mai au obligatia sa contribuie la Pilonul II de pensii. 
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Prin OUG 43, a fost extinsa aplicarea facilitatilor pentru angajatii care au salarii sub 3.000 lei din 

diverse cauze (concediu medical, contracte partiale, angajari si incetari in timpul lunii etc) si s-a 

stabilit ca pentru salariile mai mari de 30.000 lei, facilitatile se calculeaza pana in acest plafon. 

 

Sondajul privind impactul facilitatilor fiscale in domeniul constructiilor a inclus 34 de companii 

mari. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Noul preşedinte al ANPC este Horia Constantinescu. Marius Pîrvu, eliberat din funcţie 

Horia-Miron Constantinescu, şef al Comisariatului Judeţean pentru Protecţia Consumatorilor 

Constanţa, a fost numit, joi, preşedinte al Autorităţii Naţionale pentru Protecţia Consumatorului 

(ANPC). Marius Pîrvu a fost eliberat din această funcţie. 

Premierul Viorica Dăncilă l-a eliberat, joi, pe Marius Pîrvu din funcţia de preşedinte al 

Autorităţii Naţionale pentru Protecţia Consumatorului (ANPC) şi l-a numit pe Horia-Miron 

Constantinescu, ce a deţinut poziţia de şef al Comisariatului Judeţean pentru Protecţia 

Consumatorilor (CJPC) Constanţa. 

Horia Constantinescu a fost bătut, săptămâna trecută, în timpul unui control la un restaurant din 

staţiunea Neptun. 

Marius Pîrvu a afirmat, luna trecută, într-o conferinţă de presă, că România deţinea Preşedinţia 

Consiliului UE şi trebuia să fie neutră, motiv pentru care nu au fost transmise date despre 

posibile produse de import la dublu standard. 

El a fost numit preşedinte al ANPC în martie 2018. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Iohannis si-a lansat candidatura si promite ca nu va mai numi guverne care nu-i 

impartasesc viziunea: Proiectul meu e proiectul unei generatii (Galerie foto) 

 

Presedintele Klaus Iohannis si-a lansat joi candidatura la alegerile prezidentiale ce vor avea loc 

in noiembrie anul acesta. De pe scena Consiliului National al PNL, dupa un discurs ce a durat 

mai bine de jumatate de ora, Iohannis le-a cerut romanilor sa ii acorde din nou votul, promitand 

ca, daca obtine un nou mandat, nu va numi niciun guvern care nu-i impartaseste viziunea unei 

Romanii "functionale si normale". 
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In actualul mandat Iohannis a numit guvernele PSD-ALDE conduse de Sorin Grindeanu, Mihai 

Tudose si Viorica Dancila, si a aprobat mare parte din numeroasele remanieri ministeriale ce s-

au produs in ultimii ani. 

 

Iohannis si-a inceput discursul acuzand ca tragedia de la Caracal care zguduie in aceste zile 

intreaga tara este rezultatul "politicilor falimentare" ale PSD-ALDE si i-a anuntat pe liberali ca 

razboiul va fi castigat abia cand Romania va avea un presedinte, un guvern si o majoritate 

parlamentara care colaboreaza pentru acelasi scop: binele cetatenilor. 

 

Cel care este de acum oficial candidatul PNL la prezidentiale a punctat si ca va fi nevoie de 

foarte multa munca pentru ca viziunea sa sa fie implementata, dar a asigurat ca este si viziunea 

"intregii Romanii", si a unei "intregi generatii". 

 

Iohannis a facut si un apel la toate fortele din opozitie sa se uneasca pentru a implini impreuna 

viziunea Romaniei puternice, functionale, in care cetatenii sa se simta bine si in siguranta, 

admitand, insa, ca "nu va fi usor". 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Rareş Bogdan, votat prim-vicepreşedinte PNL. Orban: Este o promovare la excepţional 

Europarlamentarul PNL Rareş Bogdan a fost votat, joi, în cadrul Consiliului Naţional al PNL, de 

2719 liberali pentru a fi prim-vicepreşedinte în partid. Acesta a fost propus de liderul PNL 

Ludovic Orban, care a declarat că este o "promovare la excepţional". 

În cadrul Consiliului Naţional al PNL, Rareş Bogdan a fost votat de 2719 de membri pentru a fi 

noul prim-vicepreşedinte. Au votat 2769, dintre care 41 au votat împotrivă iar nouă voturi au fost 

nule. 

"Sunt onorat şi emoţionat cum am fost şi pe data de 14 martie atunci când m-aţi primit în 

mijlocul dumneavoastră. (...) Atunci când în faţă dumneavoastră în emisiuni sau la conferinţele 

de presă sau aici în faţă voastră spuneam că vom câştiga europarlamentarele erau unii dintre dvs, 

nu puţini, unii se află în primul rând, care zâmbeau sarcastic şi se întrebau ce o fi păţit Rareş, 

dacă e sănătos. V-am spus că înainte de orice pentru a câştiga e nevoie de încredere, mobilizare 

şi energie", a spus Rareş Bogdan înainte de vot. 
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Acesta a îndemnat liberalii să nu accepte membri PSD să se alăture organizaţiilor PNL. 

"Primarii noştri vor recâştiga mandate şi vreau să-i rog pe fiecare preşedinte de filială, prim-

vicepreşedinte, preşedinte de organizaţie locală, pe Ludovic Orban, pe Raluca, pe Iulian, nu îi 

primiţi în partidul nostru. Ferecaţi uşile PNL pentru orice ales local al PSD. Nu au ce căuta în 

PNL", a declarat acesta. 

Liderul PNL Ludovic Orban l-a propus pe Rareş Bogdan în această funcţie, spunând că este "o 

promovare la excepţional". 

"Propunerea mea pentru această funcţie, propunere pe care am prezentat-o şi în cadrul Biroului 

Executiv al Partidului Naţional Liberal, este în persoana lui Rareş Bogdan. Trebuie să recunosc 

că este o promovare la excepţional. Sunt mulţi colegi de-ai noştri, cu vechime în partid, cu ştate 

vechi, care au dus bătălii pentru partid şi care ar fi putut candida pentru această funcţie. Am ales, 

totuşi, să vă formulăm această propunere pentru că promovările excepţionale se fac după 

rezultate excepţionale", a spus Ludovic Orban în cadrul evenimentului de la Romexpo. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Radiografia unui eşec. Metroul din Drumul Taberei: 16 miniştri şi 4 ani de întârzieri 

Metroul „Drumul Taberei” a devenit o poveste fără sfârşit. El reprezintă cel mai bun exemplu al 

incompetenţei, din cauza căreia proiecte importante bat pasul pe loc. Anunţată cu surle, trâmbiţe 

şi şampanii din 2012, Magistrala 5 nu a fost „ajutată” nici de Sfintele Muceniţe Varvara şi 

Filofteia. 

Metroul din Drumul Taberei ar fi trebuit să fie finalizat în anul 2015, asta după ce procedurile de 

construcţie au fost demarate în anul 2011. 

De atunci şi până în prezent, la conducerea Ministerului Transporturilor s-au succedat 16 

miniştri, fiecare cu promisiunile lui, transformate ulterior în vorbe goale, iar în prezent, 

inaugurarea metroului din Drumul Taberei este pusă, din nou, sub semnul întrebării. 

După cum spune un vechi proverb românesc, „Dumnezeu îţi dă, dar nu-ţi bagă şi-n traistă”, nici 

rugăciunile înalţilor preoţi, sau sfinţirea din 2012 a cârtiţelor de săpat, botezate cu numele 

Muceniţelor Varvara şi Filofteia, nu au ajutat la terminarea acestei investiţii. 
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ANUL 2012 

În anul 2012, după ce au sfinţit cele două cârtiţe, Metrorex şi Astaldi anunţau începerea 

săpăturilor, cu ajutorul utilajelor TBM (Tunnel Boring Machine), şi comparau această tehnologie 

cu cea folosită la săptărurile pentru Canalul Mânecii. Primele săptăruri s-au făcut în anul 

următor, în 2013. 

În martie 2013, când s-a realizat pentru prima data că lucrările la metrou nu se desfăşoară într-un 

ritm firesc, ministrul Tranporturilor de atunci, Relu Fenechiu, a mers pe şantier, unde le-a promis 

muncitorilor bani din…timbrul de mediu, respectiv 104 milioane de lei care urmau să provină în 

urma unei rectificări bugetare. 

 

ANUL 2013 

Primele întârzieri la metroul Drumul Taberei au fost anunţate în decembrie 2013 de către 

premierul de la acea vreme, Victor Ponta, care spunea că Magistrala 5 urma să fie inaugurată în 

2016, cu un an întârziere. "Proiectul a început foarte prost, nu a fost gândit foarte clar ca 

finanţare şi ca timp. Fostul guvern a alocat 10 milioane euro, noi trebuie să alocăm restul până la 

1,5 miliarde", a spus Ponta, aflat pe şantierul Magistralei 5. 

Privite acum în urmă, când metroul încă este pus sub semnul întrebării, declaraţiile şi gesturile 

din trecut ale miniştrilor şi ale constructorului par a fi glume. 

De exemplu, la sfârşitul anului 2013, într-o discuţie cu premierul Victor Ponta, italienii de la 

Astaldi îi explicau acestuia că săpăturile sunt destul de complicate sub anumite clădiri, precum 

Primăria apitalei, dar inginerii promiteau că totul va decurge cum trebuie, pentru că „săpături s-

au făcut şi pe sub Colosseum din Roma”. 

Tot atunci, la discuţiile cu italineii de la Astaldi, Victor Ponta glumea şi declara că propune o 

staţie şi la Cotroceni. 

 

ANUL 2014 

În ciuda faptului că lucrările mergeau în „pas de melc”, Metrorex a vrut să cumpere 51 de trenuri 

pentru Magistrala 5 încă din anul 2014, trenuri care ar fi ruginit până în prezent. 

Contractul ar fi avut o valoare de aproape 500 de milioane de euro, însă, licitaţia a fost anulată de 

Consiliul Naţional de Soluţionare a Contestaţiilor. 
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ANUL 2015 

„Pe partea de metrou, în Bucureşti, avem ca priorităţi magistrala M 5, Drumul Taberei - Eroilor, 

şi magistrala M 4, Parc Bazilescu - Străuleşti. Totodată vor fi alocate fonduri la o viitoare 

rectificare şi pentru magistrala M 6, 1 Mai -Aeroport Henri Coandă după finalizarea procesului 

de achiziţie publică. Sigur, asta nu înseamnă că ne preocupăm doar de aceste proiecte, dar pe 

aceste proiecte putem executa lucrări şi deci a avea alocări bugetare consistente", declara 

premierul Dacian Cioloş în 2015. 

La sfârşutul lui 2015, după ce italineii de la Astaldi spuneau că „săpături s-au făcut şi pe sub 

Colosseum din Roma”, o cârtiţă folosită pentru tunelurile de la Eroilor „a ieşit afară”, iar 

carosabilul de la Eroilor s-a surpat. Sute de metri cubi de apă şi nisip au ajuns direct în şantierul 

de sub pământ. 

 

ANUL 2017 

În 2017, călătorii erau amăgiţi din nou că vor putea circula pe secţiunea de metrou Valea 

Ialomiţei - Eroilor începând cu semestrul al doilea al anului 2018, potrivit declaraţiilor făcute 

atunci de Marin Aldea, director Metrorex. 

„Ne-am propus ca acest proiect să fie finalizat la finalul semestrului unu, începutul semestrului 

doi al anului viitor. Probabil că în partea a doua din semestrul doi vom circula pe această 

magistrală”, promiotera Aldea în iulie 2017. 

 

ANUL 2018 

Proaspăt demis de la conducerea Metrorex, Dumitru Şodolescu, promitea în decembrie 2018 că 

lucrările la Magistrala 5 vor fi finalizate în primul trimestru din 2019. 

„Nu trebuie să ne ascundem, lucrările se desfăşoară, într-adevăr, într-un ritm mai lent decât cel 

care ar fi trebuit, asta din cauza problemelor financiare pe care Astaldi le are, nu doar Astaldi 

România. Cu toate acestea, în primul trimestru al anului viitor lucrările vor fi complet finalizate”, 

declara la sfârşitul anului 2018, Dumitru Şodolescu. 
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ANUL 2019 

Anul acesta, în aprilie, Metrorex a lansat din nou licitaţia pentru achiziţia a 13 trenuri noi, pentru 

Magistrala 5. 

Tot în luna aprilie, ministrul Răzvan Cuc anunţa că urma să semneze contractul de automatizare 

pentru Magistrala 5 de metrou şi promitea că întreg procesul va fi finalizat până la finele acestui. 

În ciuda promisiunilor făcute de fostul director, Dumitru Şodolescu, şi de ministrul Răzvan Cuc, 

şeful sindicatului de la metrou, Ion Rădoi, îşi exprima îndoiala în ceea ce priveşte inaugurarea 

metroului la sfârşitul anului. 

„În anul 2011, când s-a declanşat acea lucrare, la Magistrala 5, spuneam că în 2020 o să fie dată 

în exploatare, şi atunci mi s-a spus că sunt Brucan (Silviu Brucan – n.r.), pentru că angajamentul 

era pentru 2015. Iată că suntem la mijlocul anului 2019 şi după părerea mea, cu toate 

angajamentele luate, cred că o să ne prindă 2020 pentru a se da în exploatare Drumul Taberei – 

Ghencea”, declara în iunie, Ion Rădoi, liderul sindicatului de la metrou. 

În prezent, după patru ani de întârzieri, Metrorex are conturile blocate din cauza unei datorii de 

94 de milioane de lei către Compania Astali. Ca atare, este foarte probabil ca ultimul termen, 

respectiv sfârşitul lui 2019, să fie şi acesta decalat. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Primul deces în România din cauza infecţiei cu virus West Nile s-a înregistrat la Călăraşi. 

Numărul cazurilor de infectare a ajuns la şapte/ Recomandările specialiştilor pentru 

populaţie 

Numărul cazurilor de infecţie cu virusul West Nile din acest sezon a ajuns la şapte, iar una dintre 

persoanele infectate a murit. Decesul s-a înregistrat în judeţul Călăraşi. 

Potrivit Centrului Naţional de Supraveghere şi Control a Bolilor Transmisibile, în acest an, din 

iunie până în 7 august, au fost înregistrate 7 cazuri de infecţie cu virusul West Nile. 

S-a înregistrat un deces în judeţul Călăraşi. 

Cazurile au fost înregistrate în judeţele Galaţi, Călăraşi, Tulcea şi în Capitală. 
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Recomandările specialiştilor pentru populaţie sunt: 

- să evite expunerea la ţânţari, purtând haine cu mâneci lungi şi pantaloni lungi, 

- să utilizeze substanţe chimice repelente împotriva ţânţarilor, 

- să utilizeze substanţe insecticide în locuinţă / în jurul locuinţei, 

- să împiedice pătrunderea ţânţarilor în casă (plase de protectie la ferestre), 

- să asigure desecarea bălţilor de apă din jurul gospodăriei, 

- să îndepărteze recipientele de apă statuta şi gunoiul menajer. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Două focare de pestă porcină africană au fost detectate în Republica Moldova, aproape 

de frontiera cu România 

Autorităţile din Republica Moldova au anunţat că au detectat două focare de pestă porcină 

africană în gospodării din raionul Cantemir, în apropierea frontierei cu România, a transmis joi 

Organizaţia Mondială pentru Sănătate Animală (OIE), potrivit postului Euronews. 

Cazurile au fost detectate în localitatea Goteşti din raionul Cantemir. 

Trei animale au murit din cauza bolii, iar alte zece au fost sacrificate, a comunicat OIE, citând un 

raport al autorităţilor veterinare din Republica Moldova. 

Numărul focarelor de pestă porcină africană în România a ajuns la 746, acestea evoluând în 23 

judeţe, inclusiv câteva judeţe aflate la frontiera cu Republica Moldova. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Cererea globală de petrol a înregistrat în primul semestru cea mai lentă creştere 

începând din 2008 (IEA) 

Cererea globală de petrol a înregistrat în primul semestru din acest an cel mai lent ritm de 

creştere începând de la criza financiară din 2008, pe fondul sporirii semnelor de scădere a 

activităţii economice pe plan global şi al escaladării tensiunilor comerciale dintre SUA şi China, 

se arată într-un raport publicat vineri de Agenţia Internaţională a Energiei (IEA), transmite 

Reuters preluat de agerpres. 

"Situaţia devine din ce în ce mai nesigură ... creşterea cererii de ţiţei pe plan mondial a fost foarte 

lentă în primele şase luni din 2019", apreciază organizaţia cu sediul la Paris. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/petrol_630.html
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În mai, cererea globală a scăzut cu 160.000 barili pe zi (bpd), comparativ cu perioada similară 

din 2018. În perioada ianuarie-mai 2019, cererea globală de petrol a crescut cu 520.000 bpd, cel 

mai lent ritm din 2008. 

 

"Perspectivele unui acord comercial între China şi SUA s-au înrăutăţit. Aceasta ar putea duce la 

o scădere a activităţii economice pe plan global şi la o cerere mai scăzută de ţiţei", se arată în 

raportul IEA. 

 

De asemenea, instituţia a înrăutăţit estimarea privind creşterea cererii de petrol pe plan mondial 

în 2019 şi în 2020 la 1,1 milioane şi, respectiv, 1,3 milioane bpd, singura sursă majoră de 

creştere fiind China, cu 500.000 bpd în primul semestru din acest an. Cererea în SUA şi India a 

crescut cu doar 100.000 bpd în perioada ianuarie-iunie 2019 

 

La bursa ICE Futures, cotaţia barilului de petrol Brent din Marea Nordului a crescut joi cu 1,15 

dolari, ajungând la închidere la valoarea de 57,38 dolari. 

 

"Tendinţa era una mai degrabă de scădere, investitorii fiind concentraţi pe nivelul scăzut al 

cererii decât pe tensiunile geopolitice", a explicat Geordie Wilkes, analist la Sucden, făcând 

aluzie la creşterea stocurilor americane de petrol în ultimele săptămâni. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 


